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SP OLOČENSKÝ 

BONTÓN  
Text: Katarína Sekerková 

 

P 
ekný deň prajem, milí čitate-

lia! Idem sa s vami podeliť 

o taký malý „spoločenský“ 

zážitok. Objednala som si nedávno taxi 

z bodu A na vlakovú stanicu. Prifrčal 

načas, nasadnem, malý mužík v okulia-

roch vraví: „Dobrý deň! Kam to bude?  

Áno, nech sa páči, ideme.“ Chvíľka ti-

cha, mne sa konverzovať nechce, som 

unavená a teším sa domov, myšlienka-

mi som už inde. Mužík sa však zjavne 

chce družiť, blýska po mne okuliarmi, 

pripravuje sa na výpad, tak teda ča-

kám. „A nezvezieme vás rovno domov, 

medzimesto, mladá pani?“ vystrelil zo 

seba konečne. „Však sme tu v tejto 

krajine všetci bohatí, máme na to, no 

nie? Aj dôchodky budú, jak nám nalo-

žia, no čo poviete?“ strieľa ďalej. Skoro 

ma porazilo, narazila som zjavne na 

politického frustráta, ktorý to potrebu-

je na niekoho vypustiť, uvedomila som 

si mierne rozladená. Pomaly som sa 

natočila na jeho smer a vravím, že ďa-

kujem, ale pokračujeme na tú vlakovú 

stanicu a že teda nemám prehľad o 

financiách jednotlivcov tohto štátu.         

Mužík sa ale nechcel len tak ľahko 

vzdať! Vraví mi: „Akože nemám, však 

predsa sledujem politiku hádam a 

„musím“ mať na to názor predsa, 

nie?“ Na to som mu už značne akcele-

rovaná odpovedala, že politikárčeniu 

sa vyhýbam, aj keď svoj názor mám, 

ale nemienim ho s ním zdieľať. Ďalej 

som ho informovala, že politickú roz-

pravu nemám v obľube, lepšie sa 

orientujem v bežných príjemných spo-

ločenských témach a takéto výpady 

ma skôr znervózňujú... 

 

To som nemala. Mužík očervenel, pri-

dal plyn, nedal prednosť autobusu 

a rezal to s nami hlava-nehlava. Držala 

som sa dverí pevne rozhodnutá nepo-

ľaviť aj za cenu, že ma vyhodí dakde 

pri ceste. Keď sme zastavili, vyložil mi 

tašku z kufra, prezeral si ma pri tom 

jak Majku z Gurunu, vyšklbol mi penia-

ze z ruky a odprášil kade-ľahšie. Akože 

haló!!!!!! 

 

Toto bola priama ukážka, ako veľmi je 

naša spoločnosť poznačená politickým 

dianím. Naozaj nie sme schopní sa ba-

viť o pekných každodenných témach? 

Navyše, spoločenský bontón zakazuje 

baviť sa o politike a náboženstve, pre-

tože to môže ľudí zbytočne rozladiť, ba 

až rozvadiť. Nechajme si to na doma, 

do úzkych kruhov, kde vieme, kto za 

koho kope a kde sú takéto témy v bez-

pečí. A jedna zásadná vec – treba začať 

od seba. Ja nepoľavím a tvrdo tento 

prístup razím. Život nám netvorí politi-

ka. Sú to oveľa krajšie a dôležitejšie 

veci a toto si treba uvedomiť.   

 

Priatelia, prajem vám krásne leto, od-

dych, relax, reset od každodenných 

starostí. A keď stretnete aj vy toho 

svojho „mužíka“, nebojte sa ho odbiť, 

deň vám nikto kaziť nemusí. ☺ 

OBECNÉ NOVINY PRE OBČANOV OBCE ROHOŽNÍK ROČNÍK VIII. 
ČÍSLO 2/2024 



KRÁSN E LETO  
Text: Mária Matiko Štarková,  

poslankyňa OZ 

Foto: Martin Goga 

 

L 
eto je konečne tu. Deťom 

začnú dvojmesačné prázdni-

ny a konečne aj my prácepo-

vinní sa môžeme tešiť na zvoľnenie 

tempa a užívanie si poctivo naplánova-

ných dovoleniek   či už na našom krás-

nom Slovensku alebo kdekoľvek  v za-

hraničí. Slnko, teplo, voda, dlhé letné 

večery, to všetko si môžeme vychutnať 

iba pár týždňov v roku. Práve leto pri-

náša pre naše deti nielen oddych od 

školských povinností, ale aj množstvo 

nezabudnuteľných zážitkov. Leto u 

starých rodičov, letné tábory, rôzne 

športové aktivity, čas strávený pri vo-

de, to všetko patrí k spomienkam na 

detstvo. 

Obec Rohožník aj tento rok pripravila 

na leto viacero podujatí, na ktoré sa 

môžete tešiť. Najväčšia akcia – obecné 

slávnosti — nás čakajú ako vždy  tretí 

augustový víkend. Opäť prinesú boha-

tý program pre deti aj dospelých. Ne-

zabudnite navštíviť aj niektoré filmové 

premietanie nášho obnoveného kina 

Nádej či premietanie pod hviezdami. 

Začiatok leta môžete začať aj dobrým 

skutkom a prísť darovať krv. Letná 

kvapka krvi sa uskutoční v stredu 10.  

júla od 8:00 v Kultúrnom dome v Ro-

hožníku. Aj tentokrát ju organizujú 

poslanci zo Zastupiteľstva mladých. 

V každom prípade, kto bude chcieť, 

zábava sa počas letných dní nájde 

vždy.  

 

V mene celého Obecného zastupiteľ-

stva vám prajem krásne leto plné od-

dychu, zábavy a nových zážitkov. 
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P LATENIE  DANÍ  A  

P OP LATKOV  
Text: Alexandra Michalovíchová 

 

O 
ddelenie daní a poplatkov v 

Rohožníku oznamuje, že 

platobné rozhodnutia sa 

postupne doručujú občanom osobne 

alebo poštou. Prosíme, počkajte, kým 

vám príde výmer domov a potom 

môžete platiť elektronicky alebo 

osobne na úrade. Referentka daní a 

poplatkov tlačí výmery hromadne, a 

preto nevybavuje občanov jednotlivo.  

 

Pripomíname, že žiadosť o príspevok 

na bývanie môžete doručiť na obecný 

úrad osobne, poštou, mailom alebo 

do poštovej schránky, ktorá je umies-

tnená pri vchode na úrad. Termín po-

dania žiadosti je do konca septembra 

2024. Žiadosť nie je súčasťou doruče-

ného výmeru, môžete si ju stiahnuť z 

webovej stránky obce v sekcii  Dane, 

poplatky a príspevky – Príspevky – 

word a lebo PDF tlačivo.  

 

Dane a poplatky odporúčame platiť 

elektronicky, platbu osobne bude 

možné uskutočniť až od júla 2024.  

 

Veríme, že takýto postup zrýchli celý 

proces. Ďakujeme za pochopenie.  

A KO P OUŽ IŤ   

D EFIBRILÁTOR  
Text a foto: Natália Kaňková 

 

P 
renosné defibrilátory sa stá-

vajú bežným vybavením ve-

rejných priestorov a zariade-

ní. Ide o zariadenie, ktoré pomocou 

elektrického šoku obnovuje normálny 

rytmus srdca. Jeden taký máme aj u 

nás pred obecným úradom. Takýto de-

fibrilátor môže byť využitý len v najvyš-

šom stupni ohrozenia života. Zistili 

sme, že bol otvorený a bolo s ním ma-

nipulované.  Veľmi pekne všetkých pro-

síme, aby tento život zachraňujúci prí-

stroj použili naozaj len v prípade, kedy 

je to nevyhnutné a žiaduce.  

 

Viete, ako sa defibrilátor správne pou-

žíva?  

1. Po tom, čo defibrilátor zapnete,  

okamžite vám začne dávať povely, 

ktoré máte urobiť.  

2. Overíte si dýchanie a zavoláte na 

112 alebo 155, vás prístroj inštruuje 

k zapojeniu elektród. Z tých násled-

ne odlepíte fóliu a prilepíte ich na 

vyznačené miesta.  

3. Prístroj si sám diagnostikuje, či je ich 

použitie bezpečné.  

 

Podľa štatistík až 100 ľudí denne v Eu-

rópe postihne náhla zástava srdca. Prá-

ve defibrilátory sú v takomto prípade 

najdôležitejšími pomocníkmi. Ak sa ne-

začne včas s oživovaním, môže dôjsť k 

poškodeniu mozgu alebo sa nádej na 

záchranu života výrazne znižuje.  
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REV ITALIZÁCIA   

CESTY  
Spracovala: Katarína Jurkáčková 

 

S 
práva ciest Bratislavského sa-

mosprávneho kraja začína od 

pondelka 17.6.2024 s revitali-

záciou cesty II/501 v úseku Rohožník-

Plavecký Mikuláš a v intraviláne obce 

Kuchyňa.  

 

Predmetom stavby je vylepšenie para-

metrov cestného telesa, najmä zvýše-

nie únosnosti podložia a jeho stabilizá-

cia technológiou recyklácie za studena 

na mieste a výmena asfaltových vrstiev 

vozovky cesty II/501. V intravilánoch 

obcí Kuchyňa, Sološnica, Plavecké Pod-

hradie a Plavecký Mikuláš budú vyme-

nené asfaltové vrstvy vozovky v hrúb-

ke 10 cm. Cieľom revitalizácie je zlep-

šenie stavebno-technického stavu 

predmetného úseku cesty. 

Podľa harmonogramu zhotoviteľa revi-

talizácia začne na úseku cesty medzi 

Rohožníkom a Sološnicou. Od júla 

2024 sa budú realizovať intravilány 

obcí Kuchyňa a Plavecké Podhradie. 

Od augusta 2024 sa bude realizovať 

intravilán obce Plavecký Mikuláš a 

úsek cesty medzi Sološnicou, Plavec-

kým Podhradím a Plaveckým Mikulá-

šom. Intravilán obce Sološnica bude 

zrealizovaný ako posledný. 

 

Dopravné obmedzenia: 

Práce na revitalizácii vozovky budú 

realizované v čiastočnej uzávierke so 

striedavou premávkou. Žiadame vodi-

čov o zvýšenú pozornosť a trpezlivosť 

pri prejazde daným úsekom cesty.  

P OZÝVAME NA  

SLÁVNOSTI  
Text: Natália Kaňková 

 

A 
ko býva dobrým zvykom 

v našej obci, aj tento rok pre 

vás usporiadame už 16. roč-

ník Obecných slávností.  

 

Máte sa naozaj na čo tešiť. Úvodné 

tóny zaznejú od folklórneho súboru 

Stupavjánek. Nasledovať bude pestrý 

program pre deti v podobe Tárajka a 

Popletajky, úspešnej dvojice, ktorú deti 

zbožňujú. Rohožnícky Spiduch nás tiež 

poteší svojou prítomnosťou. Nevyne-

cháme ani oceňovanie tých najlepších 

z najlepších. Sobotná párty bude po-

kračovať skupinou Sanchez Amster-

dam, Kriman Rrain  a sobotňajší klinec 

programu bude slovenská popová diva 

Dominika Mirgová, ktorá vystúpi aj so 

Šortym. 

 

Nedeľný program začne opäť vo fol-

klórnych tónoch Záhorienky a pokračo-

vať bude skvelou detskou animátorkou 

s názvom Mia pre deti. Nasledovať bu-

dú rómske melódie od skupiny Gipsy 

Čáve. Obľúbený Los Brados nebudú 

chýbať ani na našom pódiu s predsko-

kanom skupinou Blútut. Podvečer sa 

môžete tešiť na skupinu Maduar a pes-

ničku Medulienka, si moja láska si za-

spievame s Pavlom Hammelom. Zlatou 

bodkou za našimi slávnosťami bude 

úspešná slovenská kapela HEX. 

 

Tešíme sa na vás! 
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AKO SME VOLIL I  V  

ROH OŽ NÍKU  
Text: Michal Kiss 

Foto: Elena Sončíková 

  

V 
oľby sú v demokratických 

formách štátu základnou a 

pravidelnou formou, pro-

stredníctvom ktorej sú ustanovované 

orgány a štátni funkcionári určitého 

spoločenstva ľudí cestou hlasovania. 

Prostredníctvom volieb voliči, občania 

prejavujú svoju vôľu, uplatňujú svoj 

hlas v procese výberu svojich repre-

zentantov. V roku 2024 sme mali mož-

nosť  výberu v dvoch dôležitých voľ-

bách - voľba prezidenta Slovenskej 

republiky a voľby do Európskeho parla-

mentu.  

 

Voľba prezidenta Slovenskej republiky 

V roku 2024  prebehla v poradí už šies-

ta priama voľba prezidenta Slovenskej  

republiky. V prvom kole volieb, ktoré 

sa uskutočnilo 23. marca, kandidovalo 

jedenásť kandidátov. V prvom kole 

volieb vyhral s približne 42,5 % hla-

sov Ivan Korčok, na druhom mieste s 

asi 37 % skončil Peter Pellegrini, ktorí 

tak postúpili do druhého kola vo-

lieb. Volebná účasť v prvom kole do-

siahla 51,9 %, čo bolo najviac od prvé-

ho kola prezidentských volieb v roku 

1999. 

Druhé kolo volieb, ktoré sa konalo  6. 

apríla, vyhral so ziskom 53,1 % (1 409 

255) platných hlasov Peter Pellegrini, 

čím sa stal novozvoleným prezidentom 

Slovenskej republiky. Ivan Korčok 

skončil s 46,87 % (1 243 709) hlasov na 

druhom mieste. Volebná účasť v dru-

hom kole dosiahla 61,14 %, čo bola 

druhá najvyššia účasť v druhom kole v 

histórii priamych volieb prezidenta SR. 

Druhého kola volieb sa zúčastnilo         

2 671 279 voličov, čo bola účasť, ktorá 

sa približovala k najvyššej, ktorá bola v 

druhom kole počas vôbec historic-

ky prvých volieb prezidenta v roku 

1999 (3 milióny). Aj víťaz volieb Peter 

Pelegrini so ziskom 1 409 255 hlasov 

získal najviac hlasov po Rudolfovi 

Schusterovi v roku 1999 (1 727 481). 

 Peter Pellegrini sa ujal funkcie prezi-

denta počas jeho inaugurácie 15. jú-

na 2024. 

  

U nás v obci sa prvého kola volieb zú-

častnilo 49,22 % voličov. Vyhral tu kan-

didát Ivan Korčok so 43,52 % hlasov. 

Druhého kola prezidentských volieb sa 

zúčastnilo 59,33 % oprávnených voli-

čov, ktorí odovzdali 53,32 % hlasov 

Petrovi Pellegrinimu, teda 905 hlasov 

a Petrovi Korčokovi 792 hlasov, čo 

predstavovalo 46,68 %. 

Voľby do Európskeho parlamentu 

Po piatich rokoch sa aj u nás konali 

dňa 8. júna najväčšie nadnárodné voľ-

by na svete. Mohli sme si vybrať tých, 

ktorí budú v EÚ hájiť záujmy Sloven-

skej republiky. Poslanci a poslankyne 

Európskeho parlamentu môžu nielen 

formovať a rozhodovať o nových práv-

nych predpisoch, ale aj hlasovať o no-

vých obchodných dohodách, kontrolo-

vať inštitúcie EÚ a spôsob, akým sa 

vynakladajú peniaze z našich daní, ako 

aj začať vyšetrovanie konkrétnych 

problémov. Po voľbách parlament hla-

suje o voľbe nového predsedu alebo 

predsedníčky Európskej komisie, ktorá 

je výkonným orgánom EÚ a schvaľuje 

celý tím komisárov a komisárok Európ-

skeho parlamentu. 

Účasť bola tento rok rekordná. K vo-

lebným urnám  prišlo 34,38 % opráv-

nených voličov, to znamená,  že volieb 

sa zúčastnilo 1 505 176 oprávnených 

voličov v 5 930 volebných okrskoch. 

 

U nás v obci sa volieb zúčastnilo 786 

oprávnených voličov z celkového 

množstva 2 913 zapísaných voličov, čo 

predstavovalo 26,98-percentnú účasť, 

čo bola z doteraz konaných volieb do 

EP najvyššia účasť v rámci našej obce. 

Za celoslovenským priemerom zaostá-

vame, ale je potešujúce, že účasť na-

berá stúpajúcu tendenciu.   

  

Najbližších päť rokov nás budú v EP 

zastupovať: Monika Beňová, Luboš 

Blaha, Martin Hojsík, Erik Kaliňák, 

Ľubica Karvašová, Judita Laššáková, 

Miriam Lexmann, Milan Mazurek, 

Katarína Roth Neveďalová, Braňo On-

druš, Veronika Cifrová Ostrihoňová, 

Ľudovít Ódor, Milan Uhrík, Lucia Yar, 

Michal Wiezik. 

  
 

Pán Alexander Viola - najstarší oby-

vateľ obce Rohožník 
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NARODILI SA 
 

 

 

 

 

Klára Hajdúchová, 3. 3. 2024 

Sebastián Kolesár, 19. 3. 2024 

Sebastián Paíček, 19. 3. 2024 

Mário Pulmann, 27. 3. 2024 

Timon Záthurecký, 2. 4. 2024 

Lukáš Masarovič, 3. 4. 2024 

Vanda Dinušová, 27. 4. 2024 

Sofia Knápková, 29. 4. 2024 

Júlia Novosádková, 2. 5. 2024 

Timon Taláb, 23. 5. 2024  

 

ZOSOBÁŠILI SA 
 

Sladan Karabašević a Jarmila Danadová, 8. 3. 2024 

Mgr. Miroslav Blažek a Silvia Melichárová, 27. 4. 2024 

Dmytro Bugas a Nataliia Buhas, 22. 5. 2024 

RNDr. Petra Blažeková – Stanislav Dúška,  31. 5. 2024   

ZOMRELI 
 

Daniela Štefeková  

Marta Janigová  

Gustáv Rybárik  

Tibor Pavlíček  

Emil Kožik  

Ing. Pavol Haščík  

Ing. Milan Pátek  

Emília Šimorová  

Jozefína Durkotová 

Marta Hózová   

Lucia Šprincová  

S P OLOČENSKÁ  KRONIKA  
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Z  ROKOVANIA  

OBECN ÉH O  

ZASTUP ITEĽSTVA  
 

V 
 tomto prehľade sú vypísané 

len najdôležitejšie body uz-

nesení. Presné znenie uzne-

sení a zápisnice zo zasadnutí obecného 

zastupiteľstva sú k dispozícii na webo-

vej stránke  obce.  

 

OZ v Rohožníku na svojom zasadnutí 

dňa 29. mája 2024 

 

BERIE NA VEDOMIE: 

 uznesením č. 20/2024 správu 

o rokovaní komisie OZ pre životné 

prostredie a komisie OZ pre územ-

né plánovanie a výstavbu a dopravu 

(za: 8, zdržal sa: 0, proti: 0, neprí-

tomný: 1 – Roman Havelka). 

SÚHLASÍ: 

 uznesením č. 22/2024 so zámerom 

vybudovať v katastri obce Rohožník 

fotovoltaickú elektráreň (za: 1 - 

Mgr. Barbora Micháleková Richve-

isová, PhD., zdržal sa: 2 – Vladimír 

Báchor, MUDr. Jana Vrablicová, 

proti: 5 – Bc. Juraj Abrahám, Ing. 

Martin Stračár, Ing. Katarína Jurkáč-

ková, Mgr. Mária Matiko Štarková, 

Katarína Štefeková, neprítomný: 1 – 

Roman Havelka). 

 

POVERUJE: 

 uznesením č. 21/2024 starostu ob-

ce vykonať potrebné právne úkony   

k získaniu živnostenského oprávne-

nia na prevádzkovanie kina obce 

Rohožník (za: 8, zdržal sa: 0,  proti: 

0, neprítomný: 1 – Roman Havelka). 

 

Z MENA  ÚRAD NÝCH   H ODÍN  
 

Od 1. 6. 2024 sú zmenené úradné hodiny obecného úradu Rohožník nasledovne: 

            Pondelok:  8:00 - 12:00    13:00 - 15:00  

            Utorok:    8:00 - 12:00    13:00 - 15:00  

            Streda:     8:00 - 12:00    13:00 - 17:00  

            Štvrtok:    NESTRÁNKOVÝ DEŇ  

            Piatok:     8:00 - 12:00  

J UBILANTI   

OS LAVOVA LI  
Text a foto: Natália Kaňková 

 

P 
osedenie pre tridsiatich jubi-

lantov z našej obce, ktorí sa 

dožívajú okrúhlych narode-

nín, sme usporiadali v utorok 23. aprí-

la. Čakalo ich pripravené chutné ob-

čerstvenie a na záver aj kávička so 

sladkou bodkou. Toto stretnutie sa 

nieslo v príjemnom duchu, kedy si naši 

jubilanti zaspomínali a podebatovali 

o rôznych témach. Najstarším účastní-

kom bol pán Viola Alexander, ktorý 

má krásnych 95 rokov. Všetkým jubi-

lantom chceme ešte raz popriať pevné 

zdravie, radosť zo života, veľa splne-

ných prianí, veľa dlhých rokov a veľa 

pevných krokov.  
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M 
arec je nielen prvým jar-

ným mesiacom, kedy sa 

konečne po zime začína 

príroda prebúdzať, ale je to aj mesiac 

knihy. Sú zdrojom vedomostí, umelec-

kých zážitkov a nekonečnej fantá-

zie.  S deťmi v škôlke tento mesiac  

oslavujeme nielen návštevou knižnice, 

rozprávkovou nocou, ale aj recitáciou 

básničiek. Tento rok tomu nebolo inak. 

Deti dostali na výber z rôznych básni-

čiek a s pomocou svojich rodičov, súro-

dencov alebo  i starých rodičov básnič-

ky trénovali a trénovali. 

Na triednom kole recitovali básničku 

všetky deti. Niektorým to išlo bez po-

moci, pri iných sa objavila nezbedná 

tréma a potrebovali trošku posmeliť, 

pomôcť.  

 

Z triedneho kola našej recitačnej súťa-

že postúpili tie najodvážnejšie a najús-

pešnejšie deti do školského kola, kde 

svoju básničku recitovali ostatným de-

ťom a pani učiteľkám v škôlke. Recitá-

tori podali úžasné výkony. Obecenstvo 

pozorne počúvalo, bez dychu hľadelo 

na svojich kamarátov.  

 

Všetky zúčastnené deti v školskom ko-

le boli odmenené diplomom a krásnou 

knižkou.  Tešíme sa na ďalšie poduja-

tia, kde sa budú môcť odprezentovať 

aj ostatné deti. 

Ľ UD OV É TRAD ÍCIE  
Text: Mária Knápková 

Foto: archív MŠ 

 

N 
a Slovensku sú zvyky neod-

mysliteľnou súčasťou tra-

dičnej ľudovej kultúry. Ľu-

dové zvyky sú cenným  kultúrnym de-

dičstvom našich predkov, ktoré by sme 

si mali uchovávať a pripomínať.  V ne-

deľu, dva týždne pred Veľkou nocou, 

sa v kostoloch zakrývajú kríže a ľudia 

tento deň nazvali Smrtnou nedeľou či 

nedeľou Moreny. 

 

Morena? Kto je to? 

Je to  slamená  figurína oblečená do 

ženských šiat. Morena symbolizovala 

zimu, preto ak ľudia chceli, aby prišla 

jar, museli ju zabiť, utopiť v potoku 

alebo ju upáliť. S upálením Moreny sa 

malo všetko očistiť, zmiznúť zlo, choro-

by. A tak sa stalo aj v našej škôlke. V 

týždni medzi Smrtnou  a Kvetnou ne-

deľou sa všetky deti a kolektív učiteľov 

stretli na školskom dvore. Deti z fol-

klórneho krúžku Bazalienka  priniesli 

Morenu. Niektoré deti ju videli po pr-

výkrát, a tak sme im ju predstavili. 

Morena, Morena, kde si prebývala 

Tamhore, tamhore, v tej tmavej ko-

more. 

 

Čo si tam robila? Mlieko som mútila. 

Kdeže je to mlieko? Vrany ho vypili. 

 

Kdeže sú tie vrany? Na suchom koná-

ri. Kdeže je ten konár? Chlapci ho od-

ťali.  

 

A čo s Morenou urobili? Morenu spá-

lili. 

 

Po spevoch sme sa zoradili do sprievo-

du, na ktorého čele sa týčila naša hlav-

ná postava - Morena. Za zvuku rapká-

čov sme sa presunuli k miestnemu po-

toku, kde sme ju vyzliekli zo šiat, pod-

pálili a za spevu do chladnej vody hodi-

li. 

 

Po upálení Moreny opäť vznikol sprie-

vod, no teraz na čele s ,,Letečkom“- 

stromčekom ozdobeným farebnými 

stužkami, Letečkom - symbolom jari, 

znovuzrodenia, začiatkom lepších ča-

sov. Deti mávali  zelenými vetvičkami 

a spievali jarné piesne. Prechádzali 

sme po uliciach a rozdávali radosť oko-

loidúcim, želali novú jar.  Práve z tohto 

dôvodu by sme na tento a jemu po-

dobné zvyky nemali zabúdať. Sú pred-

sa dôležitou a neodmysliteľnou súčas-

ťou tradície, ktorú nám zanechali pred-

chádzajúce generácie. 

MÁM BÁSNIČKU  N A  JAZÝČKU  
Text: Martina Fáberová, foto: archív MŠ 
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NOV Í  KAMARÁTI   
Text: Júlia Herzáňová 

Foto: archív MŠ 

 

„C 
upi-lupi, poď sa hrať, tu je 

každý kamarát!“ ozývalo 

sa veselo v jeden daždivý 

deň zo škôlky. Nôžky dupotali, rúčky 

tlieskali nielen na túto pesničku, ale na 

všetky, ktoré nám prišli zaspievať ma-

čička Cupi a kocúrik  Lupi. Dvaja neroz-

luční kamaráti nám o sebe prezradili 

svoj rozprávkový príbeh. Z mora ich 

zachránil dobrý pirát Nathan. Od neho 

dostali veľký cestovateľský kufor, ča-

rovný kľúč a úlohu, aby sa objavili vo 

svete škôlkarov. A u nás sa im to veru 

podarilo! S deťmi sa hneď spriatelili. 

Spoločne otvorili kufor pomocou kľúča 

a zázračných slov. Objavili v ňom fa-

rebnú sukňu pani Dúhy, z ktorej sa 

stratili farby. Kocúrik Lupi im predstavil 

svoju kamošku blšku Žanetu, ktorá  si 

trošku oddýchla vo vrecku nášho Peť-

ka. Deti pomohli  svojim novým zviera-

cím kamarátom spoznať športy, ktoré 

videli v starom ďalekohľade. Každý 

šport nám predstavili veselou pesnič-

kou. Celé stretnutie bolo plné pesni-

čiek, smiechu a dobrej nálady. Deti 

dokázali, že majú výdrž a neboja sa 

žiadnej výzvy do tanca či cvičenia.  

 

Každá zábava má však svoj koniec a my 

sme sa museli s našimi novými kama-

rátmi rozlúčiť. Veríme, že sa obaja do 

našej škôlky ešte vrátia. Dovtedy nás 

budú hriať spomienky na krásne preži-

tý zázračný deň. Cupi , Lupi ,ďakujeme! 

ZÁCH RANÁRKA  

ŽABA GABA  
Text: Dominika Černeková 

Foto: archív MŠ 

 

V 
šetko začalo 4. apríla ráno, 

keď sa deti nevedeli dočkať 

veľkého vystúpenia. Celý 

týždeň sa tešili na deň plný zábavy a 

hudby. Keď sa  Žaba Gaba konečne 

objavila na pódiu, deti ju nadšene pri-

vítali potleskom. Pri prvých tónoch 

známych piesní zo Spievankova deti 

hneď začali spievať a tancovať. Vystú-

penie bolo plné energie a veselých 

momentov.  

 

Žaba Gaba dokázala vytvoriť úžasnú 

atmosféru, a zároveň vyškolila deti aj 

pani učiteľky kurzom prvej pomoci. 

Základné veci o prvej pomoci sme už 

vedeli a na otázky deti odpovedali s 

veľkým nadšením. Bolo to pre nás ne-

zabudnuteľné a veľmi zábavné, prí-

jemné a náučné vystúpenie. Ďakuje-

me a už teraz sa tešíme na ďalšiu náv-

števu. 

S TRAŠIAK  TOMÁŠ  
Text: Barbara Pulmanová 

Foto: archív MŠ 

 

K 
de bolo, tam bolo, bol raz 

jeden strašiak v poli... Roz-

právku s piesňami, kde bol 

hlavný hrdina strašiak Tomáš, nám pred-

stavili divadelníci z Divadla na hojdačke.   

Preniesli sme sa na dobrodružnú cestu 

do MESTA, kde sme spoznávali rôzne 

profesie. S pánom policajtom sme  si 

precvičili pravidlá cestnej premávky, s 

pani učiteľkou sme  počítali a nakoniec 

sme na vysokánskej streche s kominá-

rom zistili, že predsa len doma je najlep-

šie. A zazvonil zvonec a rozprávky bol 

koniec. Krásnej a náučnej. Takej, ktorú 

deti vnímali so zatajeným dychom. Teší-

me sa na ďalšie stretnutie s Divadlom na 

hojdačke. 
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P REDŠKOL ÁCI  V  

LAV IC IACH  
Text: Alexandra Horečná 

Foto: archív MŠ 
 

P 
redškoláci navštívili v piatok 5. 

apríla počas doobedia svojich 

bývalých kamarátov, ktorí už 

navštevujú prvú triedu základnej školy. 

Boli veľmi zvedaví, čo sa ich kamaráti 

stihli naučiť odvtedy, ako opustili brány 

našej škôlky. Chceli sa zoznámiť s pro-

stredím, ktoré bude už onedlho aj im 

veľmi blízke. Prváci ich privítali s nadše-

ním. A veru, prváci zvládli toho dosť, 

odkedy chodia do školy. Počítali, čítali, 

naučili sa písať písmená abecedy a neza-

budli ani na nás, kamarátov zo škôlky. 

Všetkým ukázali, že veľkej školy sa ne-

treba báť, lebo prináša nielen nových 

kamarátov, ale hlavne nové vedomosti.  

 

Predškoláci chceli prvákom takisto uká-

zať, čo všetko sa už naučili a že sú plne 

pripravení do školy. Zarecitovali prvá-

kom básničky, ukázali im, že sa vedia už 

aj veľmi pekne podpísať presne tak, ako 

by to už mal budúci prvák vedieť. Pred-

školáci si odniesli hlavne poznanie, že 

škola je miesto, kde sa budú cítiť bez-

pečne, o čom im na záver porozprávala 

aj pani učiteľka. Predškolákom sa v zá-

kladnej škole nesmierne páčilo. Tešia sa 

na september aj na stretnutie s novými 

pani učiteľkami. 

SAFARI  NA  MDD  
Text: Gabriela Gazdičová 

Foto: archív MŠ 

 

„D nes je veľká paráda, my 

sa hráme na hada. 

Hustým lesom prelieza-

me...“ A zrazu sme spoločne prechádzali 

dokonca veľkou džungľou, spolu sme sa 

šibnutím čarovného prútika ocitli na 

SAFARI. Škôlka bola zrazu plná exotic-

kých zvierat. Deti museli odvážne prejsť 

ponad rieku plnú číhajúcich krokodílov, 

preskákať cestičku ako klokan. Nelenili a 

pomohli preniesť vajíčka pštrosej mame 

do hniezda, s opicami sa zabavili na opi-

čej dráhe, kde si precvičili svoju obrat-

nosť a šikovnosť v preliezaní, podliezaní, 

skákaní. Taktiež nakŕmili hladné  

hrochy, cestou stretli aj slona a dlhého 

hada. Na deti, odvážnych dobrodruhov, 

čakala odmena v podobe nádhernej 

fľaše s menom. Veď predsa každý potre-

buje na Safari dodržiavať pitný režim.  

 

Oslava MDD sa niesla v znamení veľké-

ho dobrodružstva, prekvapení, smiechu 

a zábavy. 

KAM CESTUJEM ?  
Text: kolektív školy v prírode 

Foto: archív MŠ 

 

P 
ondelok ako každý iný. 

Deti sa chystajú do škôlky. 

Opak je však pravdou. Deti 

predškolských tried sa nalodili do 

autobusu a vyrazili nedočkavo a plní 

nadšenia na dlhú cestu.  

 

Kamže to cestovali? No predsa 

do  Ždiaru. A tak sa v týždni od 10. 

júna do 15. júna zúčastnili školy 

v prírode. Nepriaznivé počasie niko-

ho nezaskočilo a každý deň deti ča-

kal pestrý program v podobe výle-

tov.   

Malé nôžky detí sa nenechali zahan-

biť a zvládli turistiku Monkovou do-

linou aj prechádzku Štrbským ple-

som. Niektoré deti boli priam očare-

né, aké to je viezť sa lanovkou do 

Bachledovej doliny a svoju odvahu 

potvrdili výstupom na chodník koru-

nami stromov, kde sa cítili ako v 

nebi. V ten deň ich čakal výlet na 

Hrebienok. Aká je jednoduchá cesta 

zubačkou na Hrebienok si uvedomi-

li, až keď pešo kráčali z Hrebienka 

kľukatou cestičkou. Dolu ich čakala 

sladká odmena v podobe koláčika. 

Prekvapením na záver týždňa bola 

návšteva kina. Čo nemohlo v kine 

chýbať? No predsa popcorn. Zdraví 

a plní zážitkov sa deti v sobotu 

v poobedných hodinách vrátili do-

mov.  
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ROZ P RÁV KOVÁ  

NOC  
Text: Zuzana Jurčíková 

Foto: archív MŠ 
 

P 
re našich predškolákov bol 

štvrtok 25. apríla neobyčaj-

ným dňom. Do škôlky prišli 

večer o šiestej, pretože ich čakala roz-

právková noc, plná dobrodružstva a 

zážitkov. Po zotmení nastala tá chvíľa, 

kedy deti vstúpili do rozprávkového 

kráľovstva cez čarovnú bránu, aby sa 

ocitli v krajine tradičných rozprávok.  

 

Mali možnosť si vyskúšať množstvo 

zaujímavých úloh a súťaží. Kocúr v čiž-

mách deťom požičal svoje čižmy, Tri 

prasiatka poprosili o pomoc pri stavaní 

domčekov, zachránili Vajce pred rozbi-

tím a tak si mohlo ďalej vandrovať. 

Jankovi a Marienke pomohli upiecť 

nové medovníčky a tak ich ježibaba 

pustila, Maťko s Kubkom dali deťom 

neľahkú úlohu pohľadať všetky ovečky 

a postaviť nový plot. Psíček a mačička 

vešali bielizeň, Pá a Pí ich so sebou 

vzniesli až do vesmíru. Určite budú 

ešte dlho spomínať na tanec s ježiba-

bou alebo na roztomilého vĺčika. Po 

pristátí nasledovala druhá večera v 

našej jedálničke, hygiena, rozprávka na 

dobrú noc a ponorenie sa do ríše snov. 

A aké bolo ráno? Deti nemuseli ísť do 

škôlky, pretože sa v nej už zobudili. 

Domov odchádzali poobede s krásnou 

odmenou, rozžiarenými očkami a plní 

zážitkov. 

N 
ie je vychádzka ako vy-

chádzka. O tom sa presved-

čili aj naše najmenšie lienky 

a kuriatka, ktoré sa pozreli na náš krás-

ny Rohožník trošku inými očkami. Bu-

dovanie národného povedomia u naj-

menších detí začína práve oboznamo-

vaním sa s dominantami vo svojom 

najbližšom okolí. Obliekli si vesty, zo-

brali si terčík a s úlohami zaznačenými 

na mape sa vybrali plniť zadania. Me-

dzi úlohami bolo nájsť v obci kostol, 

spočítať mu vežičky, pomenovať stro-

my, ktoré okolo kostola rastú. Ďalšou 

úlohou bolo nájsť tri veľmi staré domy.  

A ktože nám príde na pomoc, keď zač-

ne horieť? Samozrejme hasiči. Nájsť 

hasičskú zbrojnicu bolo pre deti ľahuč-

ké, veľmi dobre vedeli, kde sídlia hrdi-

novia. Posledná úloha dala zabrať aj 

najšikovnejším hlavičkám. „Bim-bam, 

bim-bam zvoní zvon, nie som ale kos-

tolom, kto som?“ A čo bolo najkúzel-

nejšie? V tom ten zvon zazvonil a de-

ťom dal nápovedu. Áno, bola to zvoni-

ca, pred ktorou mali deti zaspievať slo-

venskú ľudovú pieseň. Kukulienka za-

znela a malí škôlkari sa vybrali nazad 

do škôlky.  Obed im hneď viacej chutil 

a než dohrala uspávanka, ozývalo sa zo 

spálničky len tiché odfukovanie.  

ĎAKUJEM ,  ŽE  MA  

CH RÁNIŠ  
Text: Jana Dermeková 

Foto: archív MŠ 

 

Z 
em má svoj sviatok, ktorý osla-

vujeme 22. apríla. V tento deň 

sme rôznymi aktivitami spoz-

návali našu Zem, rozprávali sa o prírode, 

rastlinách, zvieratách, overili si svoje 

schopnosti pri triedení odpadu, zistili,  

aké dôležité je šetriť vodou a spoločný-

mi silami sme vytvorili plagát.  

Rozvíjali sme v deťoch tvorivým a hra-

vým spôsobom environmentálne pove-

domie, učili ich, ako chrániť prírodu a 

starať sa o ňu. Máme len jedno želanie, 

ktoré by malo byť prianím nás všetkých: 

ABY BOL DEŇ ZEME KAŽDÝ DEŇ, NIE-

LEN JEDEN DEŇ V ROKU. 

 

EX PEDÍCIA  ROH OŽ NÍK  
Text: Katarína Šubinová 

Foto: archív MŠ 
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K 
onečne to opäť prišlo... 

Rozmanitá vôňa nás láka do 

prírody spoznávať jej ta-

jomstvá. Prebúdzajúci sa mladý život 

rozozvučí ticho, ktoré tu zanechala Mo-

rena. Začína niečo nové, krásne a neo-

pakovateľné... JAR. 

 

Žiakov školy vedieme okrem iného aj 

k láske k faune, flóre, ale aj nášmu prí-

rodnému bohatstvu, a zároveň ich za-

pájame do rôznych environmentálnych 

akcií a aktivít. V utorok 9. apríla sme sa 

zúčastnili podujatia s názvom EKOFÓ-

RUM v Plaveckom Podhradí, ktorú or-

ganizoval Bratislavský samosprávny  

kraj. 

Prednášajúci sa snažili žiakom základ-

ných škôl priblížiť rôzne zaujímavé té-

my týkajúce sa ekológie, fauny, flóry 

a jaskyniarstva. Z našej školy sa tejto 

akcie zúčastnilo 28 žiakov šiesteho, 

siedmeho a ôsmeho ročníka, ktorí sa z 

prednášok  dozvedeli o dôležitosti jas-

kýň v prírode. Pani Urbanová nás po-

učila, ako správne separovať, prečo 

nevyhadzovať všetok odpad a ako ho 

ďalej zužitkovať. Pani Madrová nám 

priblížila klimatické zmeny, ktoré trápia 

našu Zem. Najzaujímavejšiu prezentá-

ciu mali pani Koníková, pán Veselovský 

a pani Komlósiová o jedinečnosti chrá-

neného vtáčieho územia Sysľovské po-

lia. Konferencia bola obohatená náv-

števou a prehliadkou stálej expozície 

Plavecký kras.  

 

Okrem prednášok si žiaci mohli aj zasú-

ťažiť. Rozdelili sa do skupín, určili si 

ekonázov a odpovedali na niekoľko 

testových otázok, ktoré vyhodnotila 

odborná porota. Naši žiaci spojili sily 

v jednotlivých družstvách a snažili sa 

o čo najlepšie umiestnenie. Srdečne 

blahoželáme žiakom z 8.B (Kristína 

Krebsová, Lea Opálená, Jakub Olšovský 

a Dominik Machata), ktorí sa umiestnili 

na krásnom 4. mieste a vyhrali tak ceny 

pre seba i pre školu v podobe krásne-

ho, už aj rozkvitnutého, stromčeka jab-

lone, ktorý sa bude statne pýšiť na 

školskom dvore. 

 

Chceme poďakovať organizátorom za 

skvelú a najmä prínosnú environmen-

tálnu aktivitu. Verím, že podobných 

akcií sa uskutoční viac a pomôžu nám 

tak spestriť environmentálne vzdelanie 

žiakov, ale i nás dospelých. 

NAŠE LESY  
Text a foto: Martina Balúchová  

 

Š 
tvrtáci ukončili tematický celok  

Prírodné spoločenstvá, a preto 

sme si pozvali na besedu dvoch 

odborníkov z Lesnej správy Rohožník. 

Lesníci Peter Havlík a Michal Hučko nás 

17. apríla previedli životným cyklom 

stromov a vývinovými štádiami živočí-

chov – hmyzu a chrobákov. Mohli sme 

si ich prinesené ukážky prezrieť, vziať si 

ich do rúk a navzájom diskutovať o skú-

senostiach, pretože zopár žiakov má 

skúsenosť s poľovníctvom a prácami v 

lese prostredníctvom rodičov či starých 

rodičov. Pútavo rozprávali ostatným 

spolužiakom o prikrmovaní zvierat ale-

bo o nočných pozorovaniach na pose-

doch.  

Nezostalo len pri teórii. Vybrali sme sa 

na miestne rybníky, kde sme pátrali po 

živočíchoch a zapisovali ich údaje. Ryb-

níky nám poskytli priestor na upevňo-

vanie vzťahov v triede. 

EKOFÓRUM  
Text a foto:  Helena Kalenská 
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PO STOPÁCH  

H ISTÓRIE  
Text: Lucia Rudavská 

Foto: Silvia Ftáčniková 

  

D 
ruhá svetová vojna je v deji-

nách zapísaná ako najväčší 

svetový konflikt ľudstva. 

Nielen kvôli množstvu padlých, ale aj 

kvôli holokaustu, ktorý sa stal jej ne-

slávnou súčasťou. To, že je nesmierne 

dôležité našu históriu poznať, je samo-

zrejmý fakt. My však vieme, že je lepšie 

raz vidieť ako stokrát počuť, a preto 

sme pre žiakov ôsmeho a deviateho 

ročníka zorganizovali exkurziu na jedno 

z najsmutnejších miest - do koncen-

tračného tábora Osvienčim - Brezinka.  

  

Vo štvrtok 4. apríla sme v skorých ran-

ných hodinách vyrazili na Žilinu, kde 

sme sa stretli s pani sprievodkyňou. 

V poobedných hodinách sme dorazili 

do koncentračného tábora Osvienčim, 

kde nás čakala prehliadka. V areáli bý-

valých kasární bol počas druhej sveto-

vej vojny vybudovaný koncentračný 

tábor Auschwitz I. Vedľa neho neskôr 

postavili rozsiahlejší komplex, ktorý 

nazvali Auschwitz II – Birkenau, ktorý je 

známy rampou, kde sa ľudia pri prícho-

de delili, či budú väznení, alebo ich ži-

vot skončí priamo v plynovej komore. 

Podľa odhadov v tábore zomrelo asi 

1,5 milióna mužov, žien a detí z rôz-

nych kútov Európy. Dnes je koncen-

tračný tábor Osvienčim – Brezinka za-

písaný na zozname svetového dedič-

stva UNESCO. Žiaci našej školy sa na 

vlastné oči presvedčili, v akých neľud-

ských podmienkach tu väzni žili a zo-

mierali. A veru, to, čo videli a počuli 

počas prehliadky, na nich hlboko zapô-

sobilo. 

  

Po prehliadke obidvoch táborov sme 

vyčerpaní zamierili do Krakova. Čakal 

nás hotel a večerný Krakov. Hlavné 

námestie a ulice nočného Krakova sú 

naozaj očarujúce. Prešli sme sa jednou 

z najkrajších európskych stredovekých 

uličiek Kanoniczou. Zamierili sme aj na 

hlavné námestie – Rynek Glowny, kto-

ré je rozlohou najväčším stredovekým 

námestím strednej Európy. Je lemova-

né stredovekými domami mešťanov, 

ktoré vznikli najmä vďaka ťažbe soli vo 

Wieliczke. Uprostred námestia sa na-

chádza renesančná budova Sukienice, 

ktorá plnila funkciu tržnice so súknom. 

Dnes sa v interiéri tejto stavby nachá-

dzajú rozmanité stánky a obchody. 

  

Na druhý deň sme navštívili kráľovské 

sídlo Wawel, ktoré nám učarovalo svo-

jou majestátnosťou. Počas rozchodu si 

mohli žiaci kúpiť aj typické poľské cuk-

ríky krovky. Po nákupoch sme sa vydali 

do mesta Wieliczka, ktoré preslávila 

najmä svetoznáma soľná baňa. Zaují-

mavosťou tejto atrakcie je, že na roz-

diel od podzemných jaskýň vznikla 

kompletne celá len vďaka ľudskému 

úsiliu a tvrdej práci. Zostúpili sme po 

380 drevených schodoch do hĺbky 135 

m a všade vôkol nás sme videli kamen-

nú soľ. Neskutočným dojmom na nás 

pôsobila soľná kaplnka, kde sme obdi-

vovali nádherné sochy vytesané z ka-

mennej soli, reliéfy, obrazy, dokonca i 

podlahy a lustre zo soli. Pri ceste nahor 

sme zažili adrenalínovú jazdu pôvod-

ným baníckym výťahom.  

  

Unavení, plní zážitkov a dojmov sme sa 

šťastne vo večerných hodinách vrátili 

domov. Sme radi, že žiaci mohli prežiť 

skvelé dni so svojimi spolužiakmi. Na-

ším cieľom bolo oboznámiť ich s mies-

tom, kde sa odohrávalo obrovské ľud-

ské utrpenie a uvedomiť si dôležitosť 

mieru, humanity a demokracie vo sve-

te. Aj keď išlo o náročnú prehliadku, jej 

význam pre ľudí v každom veku je ne-

doceniteľný. 
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SPOZNALI  SME  

L IP TOV  
Text a foto: Nátalia Seličová 

. 

A 
ko býva na našej škole zvy-

kom, žiaci tretích a štvrtých 

ročníkov sa aj tento rok zú-

častnili v dňoch od 20. do  24. mája 

 Školy v prírode na Liptove. Krásne pro-

stredie  Demänovskej doliny privítalo 

41 žiakov a 4 pani učiteľky. Moderný 

Penzión Alžbeta nám poskytol výborné 

služby, úžasný areál vhodný na športo-

vé aktivity a vnútorný bazén, v ktorom 

sa deti riadne vyšantili. 

 

Cestovná kancelária Slniečko nám za-

bezpečila výlet do Demänovskej jasky-

ne slobody a krásne tričká na pamiat-

ku. S deťmi sme absolvovali aj celoden-

ný výlet do Liptovského Mikuláša, kde 

sme navštívili Múzeum ochrany prírody 

a jaskyniarstva, Galériu ilúzií  a pre-

hliadku mesta.  Každý deň sme mali 

množstvo športových, ale i vedomost-

ných a náučných aktivít. Nemohla chý-

bať ani rozlúčková diskotéka a tombo-

la, za ktorú veľmi pekne ďakujeme ro-

dičom. Veríme, že si deti odniesli 

množstvo krásnych a nezabudnuteľ-

ných zážitkov a  tešíme sa opäť o rok! 

H ÁDZA NÁ RKY,   

G RATULUJ EME  
Text:  Martina Balúchová 

 

N 
aše ,,mini“ žiačky ŠKH Ro-

hožník – Strojár Malacky 

cestovali 5. mája na hádza-

nársky turnaj s názvom Memoriál Karla 

Šulce, ktorý prebiehal štyri dni v Plzni. 

Spomedzi 22 družstiev si z turnaja od-

niesli krásne 4. miesto. Dievčatá – 

Emmka Stračárová, Laura Špotáková, 

Eliška Paulechová, Ninka Dávidová, 

Adélka Kočišová, Júlia Čulenová, Mag-

dalénka Čulenová, Pavlínka Havelková 

a Agátka Figurová, žiačky 2. – 5. roční-

ka našej školy, spoločnými silami doká-

zali uspieť medzi silnou konkurenciou.  

 

Podpora rodičov a tvrdá systematická 

práca trénera pána Ladislava Topolčá-

nyho i členov realizačného tímu priná-

šajú svoje ovocie. Dievčatá, srdečná 

gratulácia za váš obdivuhodný výkon!  

ETWINN ING  
Text a foto: Zuzana Venclová 

 

C 
ieľom projektu eTwinning – 

Building Fantastwinning school 

bolo vytvoriť vysnívanú školu 

spolu so žiakmi z Tuniska, Španielska, 

Grécka a Turecka. Žiaci piateho ročníka 

pracovali na čiastkových úlohách, v kto-

rých si precvičili nielen cudzí jazyk, ale aj 

prácu s rôznymi aplikáciami. Spoznávali 

kultúru zapojených krajín a prezentovali 

vlastnú krajinu. Spolupracovali spolu  v 

triede a aj s ostatnými školami. 
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EKOFEST  
Text: Katarína Jurkáčková 

Foto: Silwije Zemanová 
 

D 
eň Zeme sa oslavuje po 

celom svete s cieľom upo-

zorniť na environmentálne 

výzvy, s ktorými sa naša planéta stre-

táva. Na počesť tohto dňa Klub aktív-

nych žien zorganizoval podujatie Eko-

fest, ktorým sme sa v sobotu 27. apríla 

snažili pozitívne vplývať na ľudí, aby 

zodpovedne pristupovali k prírode. 

Chceli sme vzbudiť záujem mladých 

ľudí o ekológiu, a preto sme oslovili tri 

základné školy v obciach Kuchyňa, Ro-

hožník a Sološnica. Každá z nich si vy-

brala jeden prírodný zdroj - voda, 

vzduch, pôda a spracovala ju svojím 

vlastným spôsobom a na podujatí nám 

prezentovali svoje vlastné názory. Žia-

ci zo Základnej školy Sološnica pod 

vedením pani učiteliek Bronislavy Hu-

bekovej, Kristíny Čižmárikovej a Vero-

niky Chlebákovej nás počas divadielka 

s názvom Pľúca zeme poučili, prečo je 

dôležité chrániť  vzduch a čo všetko 

môže spôsobiť smog. Základná škola 

Rohožník si ako prírodný zdroj vybrala 

vodu ako dôležitú súčasť nášho života. 

O kolobehu vody nám viac povedali 

žiaci zo Školského klubu detí Rohožník, 

ktoré si pod vedením pani učiteľky 

Dariny Hučkovej pripravili malé vystú-

penie. Žiačky Michaela Bokesová a 

Nikol Bartošíková zo Základnej školy s 

materskou školu Kuchyňa pod vede-

ním pána učiteľa Čmeľa nás vo svojej 

prezentácii poučili o tom, aká je pôda 

pre náš život dôležitá.  

V priestoroch kultúrneho domu sme si 

mohli pozrieť nádherné umelecké die-

la z recyklovaného odpadu, ktoré vy-

tvorili žiaci týchto základných škôl. 

Víťazné práce vytvorili žiaci zo 4.A zo 

Základnej školy s materskou školu 

Kuchyňa a zo špeciálnej triedy zo Zá-

kladnej školy Rohožník. Za svoju snahu 

boli odmenení sladkou tortou a koláč-

mi od cukrárky Silvie Bilíkovej zo So-

lošnice.  

Počas kultúrneho programu vystúpila 

profesionálna tanečná skupina Phan-

toms Crew, ktorú poznáme zo show 

Česko-Slovensko má talent. Stepový 

tanec clogging nám predviedli deti z 

tanečnej skupiny FlashTaps Cloggers z 

Perneka. Petra Hurbanová a Andrea 

Ivanová zo spoločnosti Danucem a.s. 

nás počas odbornej prednášky infor-

movali o alternatívnych palivách pou-

žívaných v cementárni a Přemek 

Bochen nám viac priblížil projekty, 

ktoré sa v závode zrealizovali. Ekoakti-

vistka Natália Pažická, ktorá pred nie-

koľkými rokmi odišla zo sveta mode-

lingu, nám v rozhovore poskytla pár 

návodov, ako si vytvoriť udržateľný 

šatník. Nechýbali obľúbené ekodielnič-

ky pre deti, skákací hrad, maľovanie 

na tvár a remeselný jarmok. Poslanky-

ňa obce Rohožník Barbora Micháleko-

vá Richveisová si pre deti pripravila 

rôzne súťaže o triedení odpadu. Dob-

rovoľníčky Ela Jurkáčková a Dominika 

Kičinová pripravili kvíz o prírodnom 

zdroji vzduchu. Po jeho vyplnení boli 

návštevníci zaradení do zlosovania o 

koláčiky.  

 

Za finančnú podporu ďakujeme spo-

ločnosti Danucem a.s., obci Rohožník, 

za letáky o triedení odpadu spoločnos-

ti ENVI – PAK a za sponzorské koláčiky 

cukrárke Zuzke Valentovej z Rohožní-

ka. Za poskytnutie remeselných stán-

kov ďakujeme občianskemu združeniu 

MAS Podhoran. Silwiji Zemanovej ďa-

kujeme za fotografie, ktoré nám pripo-

menú neopakovateľnú atmosféru so-

botného popoludnia. Za pomoc pri 

organizácii ďakujeme členkám Klubu 

aktívnych žien a všetkým dobrovoľní-

kom, ktorí pomáhali zabezpečiť tohto-

ročný Ekofest.  

 

Teší nás, že obyvatelia obce a jej oko-

lia prejavili záujem o ekológiu a verí-

me, že v našej spoločnosti strávili pri-

jemné jarné sobotné popoludnie.  Už 

teraz sa tešíme na Ekofest 2025. 
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OD PADY NAŠE  

KAŽD OD ENNÉ  
Text a foto: Barbora Micháleková 
Richveisová, člen obecného zastupi-
teľstva 

 

Pár faktov o nakladaní so zmesovým 

komunálnym odpadom v našej obci 

 

Ako iste viete, v našej obci zbiera od-

pad firma FCC Slovensko s.r.o. Zbiera-

me zmesový komunálny odpad  

v  prevažne modrých 240-litrových  

nádobách (na bytovkách 1100 l), ktoré 

máme v každej domácnosti a mali by 

sme ju mať začipovanú oranžovým 

čipom. 

 

Prečo je potrebné mať popolnicu za-

čipovanú?  

Naša obec prešla na systém váženého 

odpadu už v roku 2023 a na to, aby 

sme mohli vyúčtovať každému poplat-

níkovi náklady vzniknuté za odpady 

v predchádzajúcom roku, potrebuje-

me mať informáciu o tom, koľko sa 

v danej domácnosti vyviezlo odpadu. 

A na to slúži tento čip. Keď čip ne-

mám, nemôžem mať informáciu 

o naváženom odpade a teda neviem 

presne vyúčtovať náklady s tým vznik-

nuté.  

 

Čo teda vstupuje do vzorca na vyúč-

tovanie odpadov za predchádzajúci 

rok? 

Mnohí ste v poslednom období obdr-

žali a mnohí ešte len obdržíte vyúčto-

vanie za odpady z domácnosti za rok 

2023. Za čo však ale platíte? Tak ako 

všetko, aj vyúčtovanie podlieha záko-

nu, konkrétne zákonu o miestnych 

daniach a miestnom poplatku za ko-

munálne odpady a drobné stavebné 

odpady. Do vzorca vstupujú teda všet-

ky náklady súvisiace s činnosťami 

a nákladmi v rámci odpadov v obci. Po 

zistení skutočne naváženého odpadu 

u poplatníka a jeho prepočte na eurá 

sa poplatníkovi buď zníži alebo zvýši 

preddavok na rok 2024 (preddavok za 

2024 +/- vyúčtovanie za 2023). Vo vy-

účtovaní si poplatník nájde aj kilogra-

my, ktoré mu boli vyvezené za rok 

2023, aby získal prehľad  o vyproduko-

vanom množstve zmesového odpadu. 

Preddavok si poplatník určí na základe 

určenej frekvencie zvozu odpadu, kto-

rej sadzba je určená platným VZN 

o odpadoch v našej obci. 

 

Vytriedenosť v našej obci 

Obec každý rok musí podávať štatistic-

ké hlásenia na rôzne úrady. Za rok 

2023 sme vytriedili 47,40 % odpadov. 

Vďaka tomu platíme za skládkovanie 

18 eur/t uloženého odpadu v roku 

2024 na skládku. V porovnaní s rokom 

2021 je to o 7,36 % viac. Kiežby sa 

nám darilo aj v tomto roku tak. ☺ Vie-

me tomu pomôcť, ak sa budeme na-

vzájom kontrolovať. Nie je to však jed-

noduché. Nájdu sa aj v našej obci ľu-

dia, ktorým to je jedno. Do nádob na 

oleje vhodia krabice od pizze, do ná-

dob na BRKO hodia vrecia so zmeso-

vým odpadom, alebo netriedia vôbec.  

Zákon však firmám umožňuje nevy-

viezť nádoby určené na konkrétny 

druh odpadu, ak sú znečistené iným 

odpadom, ktorý tam nepatrí, už keď je 

v nádobe viac ako 20% iného odpadu. 

V praxi to znamená napríklad to, že ak 

30% nádoby určenej na olej z kuchyne 

obsahuje iný odpad, firma nie je po-

vinná takúto nádobu vyviezť a všetky 

náklady na vývoz a likvidáciu takejto 

nádoby znáša obec a teda obec má 

právo tieto náklady premietnuť do 

poplatku za odpady poplatníkom. 

A predstavte si, že za posledných 6 

mesiacov sa „vyparili“ hnedé nádoby 

na BRKO či olej z ulíc Malacká a pri 

Kultúrnom dome. Kto vie, na čo ich 

niekto potreboval... 

 

Máme tu aj takých, ktorým na našom 

prostredí záleží 

Obec vyhlásila dňa 23. marca akciu 

„Upracme si chotár“ v rámci Čistého 

chotára, ktorá sa koná pravidelne už 

niekoľko rokov. Podaktorí aj prejavili 

záujem a priložili ruku k dielu. Organi-

zácie ako rybári, poľovníci, tradične už 

Nordic Wal-

king, ale aj 

MC Kvietok a 

jednotlivci či 

zopár rodín sa 

prihlásilo a 

vyzbierali ne-

málo odpadu. 

Sme radi, že 

sa ešte stále 

nájdu ľudia, 

ktorým nie je životné prostredie ľa-

hostajné a radi pomôžu, keď treba.  

 
pokračovanie na str. 15 
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Prekvapivo sa však v okolitých obciach 

takejto akcie zúčastňujú občania  v 

omnoho väčšom počte, ako u nás. Čím 

to asi bude? Je jednoduchšie napísať 

zopár papierov a zaslať zopár fotiek 

ohľadom vyhodených odpadov za ob-

cou kdesi na úrady a v zákonom sta-

novených lehotách čakať, že sa obec 

postará o drobné čierne skládky, ktoré 

nevedno kto „založil“. Zbierať odpady 

však môžeme v našom okolí kedykoľ-

vek, nielen raz za rok. Stačí len chuť 

a ostatné vám radi dodáme na úrade 

(vrecia, rukavice a zabezpečíme odvoz 

vyzbieraného odpadu). Obec zriadila 

pre tých, ktorí nájdu čiernu skládku, 

mail, aby sme ju rýchlejšie a účinnejšie 

vedeli odstrániť v prípade, že pôvodca 

nie je známy:  

obecnypodnik@rohoznik.sk   

 

Zberný dvor ako priestor na 

„vyhodenie“ odpadov 

Obec zriadila na svojom okraji zberný 

dvor, kam môžu občania odviezť od-

pady, ktoré sa im povaľujú na dvore, 

namiesto toho, aby sa tento odpad  

vyhadzoval v lese za dedinou. Za nie-

ktoré je potrebné zaplatiť a niektoré 

môžu odovzdať bez platenia. Sem-tam 

sa stane, najmä v letných mesiacoch, 

že sa vás – zákazníkov zberného dvora 

– nahromadí viac v rovnaký čas. Čo 

vtedy urobiť? Pokúste sa, prosím, byť 

trpezliví, alebo aspoň slušní na za-

mestnancov. Už je to asi pravidlom, že 

keď niekto čaká viac ako 10 minút na 

vybavenie, pretože stojí v rade pred 

váhou a je pred ním niekto, príde 

a vynadá vrátnikovi, pričom ho častuje 

rôznymi titulmi. Nejde o to, že by ne-

vedel, ako má prácu urobiť, ale pohyb 

na zbernom dvore má svoje pravidlá 

a nedá sa vpustiť všetkých naraz. Po 

predchádzajúcich skúsenostiach, že 

ľudia nedôsledne vytriedia dovezený 

odpad na zbernom dvore, je nutné 

vpúšťať občanov  v  menších počtoch. 

Ono to dotrieďovanie nie je vôbec 

jednoduché po ľuďoch... Len si pred-

stavte, že by ste kričali alebo nevhod-

ne častovali paniu v obchode pri krája-

ní salámy, lebo niekto chce 4 druhy 

a ona je tam sama... ☺ Asi by vás na-

budúce nechcela ani vidieť.  

 

Niečo pozitívne predsa len máme ☺ 

Okrem kritickejšieho pohľadu máme 

predsa len aj niečo pozitívne. Malými 

krokmi zlepšujeme naše prostredie 

napríklad aj tým, že neustále vysádza-

me nové stromy, zamestnanci Obec-

ného podniku Rohožník s.r.o. čistia 

ulice od pohodených odpadov. Tie 

väčšie kroky trvajú trocha dlhšie, ale 

budú stáť za to. Obec má schválený 

projektový zámer v prípade projektu 

Central Park, a to znamená, že sa mô-

žeme uchádzať o financie, ktoré sú pre 

nás alokované. Aj zberný dvor neosta-

ne bez povšimnutia. Obecný podnik 

Rohožník s.r.o. sa uchádza o nemalé 

finančné prostriedky na jeho rekon-

štrukciu. A vďaka dobrej spolupráci 

s cementárňou Rohožník Danucem 

Slovensko a.s. sa pustíme do jeho re-

konštrukcie v blízkej budúcnosti.  

 

Čo dodať na záver? Je jednoduché 

vymyslieť niečo nové, lepšie, efektív-

nejšie, ale vždy je to o tom, či sú alebo 

nie sú financie. Preto buďme trocha 

všímavejší, ohľaduplnejší v našom 

okolí a pokúsme sa pridať ruku k dielu, 

keď sa u nás niečo deje. Nielen sa sťa-

žovať alebo poukazovať od stola či 

internetu, ako by sa to dalo lepšie a 

nič pre to neurobiť. 

Odpad z čiernej skládky, cca 400 kg 

pokračovanie zo str. 14 

V 
 marci  sa deti z MC Kvietok 

zapojili do aktivity Čistý 

chotár. Naším cieľom bolo 

ukázať deťom, že odpadky do prírody 

nepatria a ak niečo vyhodia, treba to 

upratovať. Deti aktívne behali po kaž-

dé vrecúško a pretekali sa, kto nazbie-

ra viac odpadkov. Samozrejme sme sa 

nevyhli ani otázkam, prečo ľudia vyha-

dzujú odpadky do prírody, keď tu žijú 

zvieratká. Snažili sme sa detičky po-

učiť, že takéto správanie nie je pekné a 

príroda a zvieratá sú z toho smutné. 

Prešli sme asi kilometrovú trasu v lese, 

na ktorej sme nazbierali skoro celé 

vrece odpadkov. Ďakujeme detičkám 

aj maminkám za pomoc. 

ZAP OJ IL I  S A A J  NA J MENŠÍ  
Text a foto: Monika Šimková 

mailto:obecnypodnik@rohoznik.sk
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G AŠTANOVÁ ALEJ  
Text a foto: Mária Matiko Štarková, 

poslankyňa OZ a predsedkyňa EKOTE-

AM o. z. 

 

C 
elosvetový ekologický sviatok 

Deň Zeme, 22. apríl, sme tra-

dične oslávili aj my v Ekotea-

me našou každoročnou brigádou 

v gaštanovej aleji.   

 

Počasie sme vybavili na jednotku 

a boli sme veľmi radi, že tento rok náš 

„team“ posilnili šikovné dámy z miest-

nej organizácie Jednoty dôchodcov. 

Dúfame, že je to začiatok dlhoročnej 

spolupráce. Prvotná myšlienka vzniku 

gaštanovej aleje bola presne o tomto, 

aby vznikol krásny priestor v prírode, 

kde sa budeme mať možnosť stretá-

vať, porozprávať, a zároveň vybudovať 

niečo aj pre budúce generácie. Čas 

ukáže, či sa to naozaj podarilo, aktuál-

ne nás aspoň teší fakt, že sme na dob-

rej ceste. Ďakujeme aj členom miest-

neho spolku záhradkárov za pomoc pri 

jarnom reze gaštanov, kosení pozem-

ku a oprave poškodeného plotu.  

 

Hlavným motívom Dňa Zeme je pripo-

menúť si našu závislosť na cenných 

daroch zeme. Prírodné zdroje sú nevy-

hnutné pre planétu aj pre ľudí. V dô-

sledku technologického a priemysel-

ného rozvoja človeka sa výrazne me-

nia, a preto je potrebné venovať sa 

otázkam životného prostredia a pro-

stredníctvom spoločného úsilia chrá-

niť podklady zeme pre budúce generá-

cie ľudí. 

ČISTÝ  CH OTÁR  =  

Č ISTÁ P RÍRODA  
Text a foto: Diana Kočišová, zastupi-

teľstvo mladých 

 

S 
lovo chotár nám evokuje  

miesto, kam sa radi vraciame 

a je naším domovom. Preto 

by sme sa mali o náš chotár aj patrič-

ne starať a zveľaďovať ho. Komisia 

životného prostredia spolu s nami, 

zastupiteľstvom mladých, sa snažila 6. 

apríla zveľadiť našu dedinu a to práve 

tým najviac jednoduchým spôsobom  -

zberom odpadu. 

 

Zbierali sme v okolí sýpky, koľajníc 

a cementárne DANUCEM, kde sme 

našli nie málo vriec odpadu a viackrát 

sme sa pýtali samých seba, ako je 

možné, že sa ho tam nachádzalo tak 

veľa. Pneumatiky, detské hračky aj 

elektroodpad. To všetko a mnoho iné-

ho sme našli. 

 

Všetko je to o nás ľuďoch, o našich 

návykoch a taktiež o návykoch ďalších 

generácií. Sme presvedčení, že v našej 

obci žije veľa ľudí, ktorým ich okolie 

nie je ľahostajné. Ak chceme, aby to 

naša planéta s nami vydržala niekoľko 

desaťročí či storočí, tak by sme každý 

mali prispieť takýmto nezištným či-

nom a upratať si minimálne pred svo-

jimi chotármi, lebo aj malé činy môžu 

zmeniť veľké veci.   

NAV RH NI  S I  SVOJ U  

EKOTAŠKU  
Text a foto: Mária Matiko Štarková 

 

Ž 
iaci zo Základnej školy 

v Rohožníku sa mohli pri príle-

žitosti Dňa Zeme zapojiť do 

tretieho ročníka výtvarnej súťaže ob-

čianskeho združenia Ekoteam s cieľom 

vytvoriť logo prípadne vymyslieť slo-

gan na ekotašku. Do súťaže sa zapojili 

študenti druhého stupňa. Na prvom 

mieste sa umiestnil výtvarný návrh 

Laury Varsavíkovej z 9.A, na druhom 

mieste skončila Katka Svinčiaková 

(8.B) a na treťom mieste Timea Slobo-

dová (8.B). Študentky na prvých troch 

miestach sme odmenili aj vecnými 

cenami. Najlepšie výtvarné návrhy boli 

spolu s edukačnou nástenkou vystave-

né v miestnej predajni TESCO, kde 

zákazníci pri nákupe obdržali zadarmo 

ekotašku. Projekt „Navrhni si svoju 

ekotašku“ bol finančne podporený zo 

zamestnaneckého grantu Nadácie ZSE 

sumou 1 100 €. Za spoluprácu na pro-

jekte ďakujeme Základnej škole  v Ro-

hožníku, pani učiteľkám, ktoré nám 

pomáhali s organizáciou výtvarnej sú-

ťaže a aktivitami pri príležitosti Dňa 

Zeme, pani učiteľke Helene Kalenskej 

a pani učiteľke Veronike Hurbanovej. 

Už teraz sa tešíme na ďalšie ročníky 

súťaže. 

Projekt Navrhni si svoju ekotašku sa 
uskutočnil vďaka finančnej  
podpore Nadácie ZSE.  
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MÍĽA PRE  MAMU  
Text:  Monika Šimková 

Foto: Martin Goga  
 

P 
odujatie s názvom Míľa pre 

mamu zorganizovali členky 

MC Kietok v sobotu  11. má-

ja. Ide o podujatie, ktoré je venované 

oslave Dňa matiek.  Mamy sú jedineč-

né bytosti, ktoré sa s láskou starajú o 

svoje deti. Sú stelesnením nežnosti a 

dobroty, nesmiernej obety a bezhra-

ničnej lásky. Preto sme nesmierne 

vďační, že sme mali príležitosť zorgani-

zovať podujatie, kde sme verejne všet-

kým MAMÁM poďakovali.  

Registrovaných bolo 200 detí s ich ro-

dičmi či starými rodičmi.  Sobotné po-

poludnie nám spríjemňovala skvelá  

hudba. Pre deti boli pripravené tvorivé 

dielničky, kde si mohli vyrobiť náramky 

z korálok, hrať sa s plastelínou, vystrih-

núť srdiečko pre maminku či nakresliť  

pekný obrázok. Okrem toho si deti 

mohli vychutnať  prekážkovú dráhu, 

skákacie hrady aj ukážku áut na diaľko-

vé ovládanie.  

 

Súčasťou podujatia bola symbolická 

míľová prechádzka venovaná  všetkým 

mamám, na konci ktorej všetky deti 

dostali medailu. Veríme, že maminky 

sa potešili kvietku a náramku a detičky 

sladkému balíčku. Na záver nás svojím 

vystúpením poctila speváčka Mia Krá-

ľová, ktorá do svojho programu aktív-

ne deti zapojila. Ako posledná bola 

pripravená bohatá tombola.  

 

Zo srdca ďakujeme všetkým zúčastne-

ným a sponzorom, ktorí podujatie pod-

porili: obec Rohožník, Danucem, Puhi, 

Lekáreň Partner, Dixi, Tesco, Coop Jed-

nota, 101 Drogérie, Zmrzlina Rohožník 

(p. Slobodová), Balkánska zmrzlina Úč-

ko, Pipi – Lenka Jánošová, Kozmetika 

Jana Šelcová, Pedikúra Zuzana Arany-

osiová, 3D Parkúr pod Vysokou, Kveti-

nárska dielňa Jasmimun, Avon (p. Šubí-

nová), Kvetinárstvo Nazura, Alexander 

Matejkovič – medaily, Peter Majténi – 

foto, Maťo Goga – foto, dobrovoľníci  

zo zastupiteľstva mladých, anonymní 

darcovia. 

K INO ZNOV U 

OTVORENÉ  
Text:  Natália Kaňková 

Foto: Martin Goga  
 

S 
pomínate si ešte na staré 

kino Nádej ? V piatok 3. mája 

sa nám po dlhej pauze poda-

rilo uviesť do prevádzky zrekonštruo-

vané a zmodernizované kino. Kinosá-

la sa naplnila zvedavými divákmi 

a my sme sa veľmi tešili hojnej účasti. 

Pred samotným premietaním sme si 

zaspomínali na minulosť kina v Ro-

hožníku s pánom Marcelom Miku-

lom. Diváci, najmä tí mladší, pozerali 

so zatajeným dychom, pretože jeho 

rozprávanie bolo pútavé a dozvedeli 

sme sa rôzne zaujímavosti. Napríklad 

to, že ako jediný na Slovensku mal 

pán Mikula povolenie premietať fil-

my, nakoľko mal len 15 rokov.  

Dnes nám hladké fungovanie premie-

tania zabezpečuje pán Rudavský 

s pánom Hajdúchom a aj vďaka nim 

si môžete prísť pozrieť najnovšie fil-

mové trháky každý piatok a nedeľu. 

Za prvý mesiac máj naše kino navští-

vilo skoro 500 divákov, čo je na našu 

obec celkom slušné číslo. Úspech 

majú najmä animované rozprávky 

pre deti a rodinné komédie. Sme veľ-

mi radi za každého diváka, ktorý 

navštívi naše kino a podporí tak kul-

túrny rast obce. Pretože nezabúdaj-

me, že kultúra ako taká je význam-

ným faktorom života občianskej spo-

ločnosti. Kultúra obohacuje, rozširuje 

obzory a v neposlednom rade rozvíja 

charakter každého v spoločnosti. 
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STAVANIE  MÁ J E  
Text:  Miroslava Petrášová 

Foto: Martin Goga  

  

K 
najkrajším, najveselším a 

najfarebnejším tradíciám 

vítania jari  patrí  stavanie 

máje. Nebolo tomu inak ani v našej 

obci. Teplé a pekné počasie vylákalo 

množstvo našich malých i veľkých oby-

vateľov obce, ktorí s radosťou sledova-

li stavanie májov pred obecným úra-

dom a hasičskou zbrojnicou. Máj zdo-

bili krásne farebné stužky, ktoré pomá-

hali zdobiť žiaci zo základnej školy. At-

mosféru spríjemňovala hudba, o ktorú 

sa postaral Radko Blažek a vôňa cigán-

skych pečienok. Ďakujeme pracovní-

kom Obecného podniku Rohožník a  

Jankovi Chválovi za pomoc so stavaním 

májov a vám všetkým za vašu účasť  a 

pekne strávené popoludnie, ktoré sme 

zakončili zábavou na hasičskej zbrojni-

ci. 

P RIŠL I  BOH OV IA  
Text:  Katarína Jurkáčková 

Foto: Martin Goga  

  

M 
edzinárodný deň detí 

sme oslávili v sobotu 8. 

júna. Pripravené boli 

rôzne súťaže s tematikou olympských 

bohov: deti pomohli Poseidonovi nájsť 

trojzubec, bohyňa Aténa ich potrápila 

hádankami, zmerali si svoje sily s  

Árom,  preleteli sa na Pegasovi, Arte-

mis ich naučila strieľať z luku, Afrodita 

im pomohla vyrobiť srdiečko,  s Diom 

premohli osud, s Apolónom priniesli 

správu na Olymp, Hefaistos im daroval 

oheň a bohyni Hébe pomohli pripraviť 

nápoj pre bohov.  Po absolvovaní všet-

kých stanovíšť dostali od Héry zaslúže-

ný nanuk a mohli si zaskákať na skáka-

com hrade.  

  

Chceme poďakovať rybárom za mož-

nosť urobiť MDD na Rašeline a obci 

Rohožník ďakujeme za finančný príspe-

vok. 

PRIANIE  DEŤOM   
Text:  Zuzana Rečná 

 

Č 
o by ste popriali deťom, ktoré 

žijú v Japonsku, v Taliansku, na 

Ukrajine, v Amerike, v Mexiku, 

v Rusku, v Kazachstane či v Mongol-

sku? Skrátka, čo by ste popriali deťom 

na celom svete? Každý sme iný, ale 

všetci sme ľudia. Centrum neformál-

neho vzdelávania Jemná cesta vypisu-

je výtvarnú súťaž s názvom „Prianie 

deťom sveta“.  

 

Vyhlásenie súťaže: 1. júla 2024. 

Ukončenie prijímania výtvarných 

diel: 31. októbra 2024. Prvých 30 de-

tí, ktoré svoju účasť v súťaži nahlásia e

-mailom alebo telefonicky usporiada-

teľom, dostane zdarma maliarsky set 

plátno, farby, štetce, ktorý si budú 

môcť vyzdvihnúť po dohode v Jemnej 

ceste. Vekové kategórie:  

 kategória: MATERSKÉ ŠKOLY 

 kategória: 1. STUPEŇ ZÁKLADNÉ 

ŠKOLY 

 kategória: 2. STUPEŇ ZÁKLADNÉ 

ŠKOLY 

 

Súťažiaci, ktorí sa umiestnia na prvých 

troch miestach v každej kategórii, do-

stanú diplom a vecnú cenu. Viac infor-

mácií sa dozviete na FB stránkach 

Jemná cesta alebo na internetovej 

stránke www.jemnacesta.sk Tešíme sa 

na každé jedno dielo našich mladých 

umelcov.  Táto výtvarná súťaž je sú-

časťou projektu „Každý sme iný, všetci 

sme ľudia“, ktorý finančne podporil 

Bratislavský samosprávny kraj. 

KRÚŽOK PLAMEŇ  
Text:  Barbora Gážiová 

  

D 
eti z Krúžku mladých hasi-

čov prežili  jarné obdobie 

plné aktivít. Začali súťažami 

zručností v Lábe a v Zohore, odkiaľ si 

priniesli pohár za 3. miesto v kategórii 

Iskričky (7 až 9-ročné deti) a za 2. mies-

to v kategórii dievčat (10 až 16-ročné 

deti).  Okresná súťaž sa konala v Záhor-

skej Vsi, kde súťažili v štafetovom behu 

a v útoku CTIF, pri ktorých predviedli 

svoje zručnosti. Dievčatá sa umiestnili 

na 2. mieste a chlapci na 6. mieste. 

V máji, pri príležitosti sviatku sv. Floriá-

na, sa deti zúčastnili na svätej omši 

a posedení na zbrojnici. Celoročnú akti-

vitu zakončili penovou párty, ktorú si 

riadne užili.  

  

Teraz sa tešia na spoločnú stanovačku, 

ktorou odštartujú letné prázdniny.  

http://www.jemnacesta.sk
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MALÍ  RYBÁRI  
Text a foto: Marek Fabián 

 

P 
ri príležitosti Medzinárodné-

ho dňa detí Miestna organi-

zácia Slovenského rybárskeho 

zväzu v Rohožníku organizovala 1. júna  

tradičné detské  rybárske preteky. Na-

priek nie celkom priaznivému počasiu 

podujatie prilákalo 48 nadšených mla-

dých rybárov. Pri miestnom jazere sa 

od 7:00 do 12:00 zhromaždili deti so 

svojimi rodičmi a priateľmi, aby si užili 

deň plný zábavy, súťaženia a rybár-

skych zážitkov. 

Obloha bola zamračená a miestami 

padal jemný dážď, ale nadšenie detí 

nepoznalo hraníc. So zapálenými oča-

mi a širokými úsmevmi si pripravovali 

svoje udice, nastavovali návnady a s 

napätím čakali na svoje úlovky. Mno-

hým z nich sa podarilo chytiť svoje pr-

vé ryby, čo bolo sprevádzané výkrikmi 

radosti a potleskom od prítomných. 

 

Preteky boli rozdelené do niekoľkých 

kategórií podľa veku, aby mali všetky 

deti rovnakú šancu ukázať svoje rybár-

ske schopnosti. Počas celého dopolud-

nia panovala skvelá atmosféra plná 

smiechu a priateľskej súťaživosti. Počas 

rybolovu bolo pre deti pripravené aj 

občerstvenie. Napriek nepriaznivému 

počasiu sa podarilo uloviť množstvo 

rýb, čo svedčí o zručnostiach a trpezli-

vosti mladých rybárov. Po skončení 

pretekov boli vyhlásení víťazi jednotli-

vých kategórií a odovzdané krásne ce-

ny, ktoré deti prijímali s nadšením a 

radosťou. Každý účastník si odniesol 

domov cenu a aj medailu na pamiatku 

a hlavne nové zážitky a priateľstvá. 

 

Na záver by sme chceli poďakovať 

všetkým účastníkom za ich odhodlanie 

a športového ducha. Veľké poďakova-

nie patrí aj sponzorom, ktorí poskytli 

ceny a materiálnu podporu, čím pri-

speli k úspechu podujatia. Osobitné 

poďakovanie patrí usporiadateľom, 

ktorí zabezpečili hladký priebeh prete-

kov a vytvorili príjemnú a bezpečnú 

atmosféru pre všetkých zúčastnených. 

Rybárske preteky pri príležitosti Medzi-

národného dňa detí sa opäť ukázali ako 

skvelý spôsob, ako spojiť rodiny, pod-

poriť zdravú súťaživosť a vytvoriť neza-

budnuteľné spomienky. Tešíme sa na 

ďalší ročník a veríme, že opäť pritiah-

neme množstvo mladých rybárov, ktorí 

si zamilujú tento krásny šport. 

U15 V  I I .  L IGE  BFZ  
Text: Stanislav Krútil st. 

Foto: Martin Goga 

 

F 
utbalisti U15 postúpili do vyš-

šej ligy súťaže BFZ. V sezóne 

2023/2024 bolo však ťažké 

poskladať mužstvo, pretože niekoľko 

hráčov odišlo z klubu do  vyšších súťa-

ží. Do krátkej letnej prípravy, ktorú 

sme začali 4. júla 2023, sa nám podari-

lo doplniť káder, a tak nás reprezento-

vali hráči Adrián Petráš, Jozef Šemri-

nec, Filip Baričič, Alexander Lackovič, 

Markus Prelovský, Adam Stračár, Lukáš 

Rudavský, Lukáš Miženko, Marko Kap-

sa, Adam Pápež, Martin Bužík, Mykhai-

lo Lysenko, Oliver Padykula, Marko 

Rechtorovič, Richard Kosterec, Maxim 

Kubinský a Nikolas Kumpán.  Vedúcim 

mužstva je Martin Baričič a trénerom 

je Stanislav Krútil st. 

 

Po jesennej časti sme sa umiestnili na 

10. mieste tabuľky zo 14 mužstiev. 

Zimnú prípravu sme začali 8. januára 

v domácich podmienkach. Ukončenie 

prípravy prebehlo na štvordňovom 

sústredení na Brezovej.  

 

Do jarnej časti sme vstupovali s cieľom 

udržať druhú ligu aj pre ročník 

2024/2025,  a to sa nám podarilo. 
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TURISTIKA SPÁ JA  
Text a foto: Renáta Beňová 

 

T 
uristický pochod Rohožnícka 

12 pripravili členovia z Nordic 

Walking  na sobotu 18. mája. 

Išlo už o 6. ročník a tradične boli pri-

pravené dve trasy – hlavná (12 km), 

ktorá viedla popod Malými Karpatami 

a 4-kilometrová detská trasa v našich 

rohožníckych boroch. 

 

Na hlavnej trase bolo treba prejsť štyr-

mi kontrolnými stanovišťami. Na pr-

vom stanovišti Oddychová zóna Kapln-

ka sv. Rozálie mohli návštevníci na-

hliadnuť do útrob tajomnej kaplnky, 

ktorá je otvorená len počas nášho tu-

ristického pochodu. Druhé stanovište 

pri Poľovníckej chate malo pre účastní-

kov pripravené ohnisko na opekanie, 

niektorí si tu posedeli, oddýchli, pode-

batili a bolo možné si aj zacvičiť s palič-

kami a vyskúšať svoju šikovnosť a ko-

ordináciu. Na treťom stanovišti Kapln-

ka sv. Urbana mohli účastníci obdivo-

vať nielen Karpatského medveďa a 

krásne výhľady na okolie Malých Kar-

pát, ale aj sošku sv. Urbana, ktorá je 

v kaplnke dostupná len počas našej 

akcie. Štvrté stanovište bolo umiestne-

né v Obecnom múzeu, kde bolo možné 

absolvovať prehliadku a získať pamät-

ný odznak. 

Detská trasa, ktorá je vhodná aj pre 

menej zdatných turistov, bola zamera-

ná na pohybovú aktivitu detí, kreativi-

tu a environmentalistiku. Na prvom 

stanovišti deti hádzali šiškou na cieľ, 

triedili odpad, ktorý do lesa nepatrí, 

skladali kamienkové puzzle, triafali 

krúžkami na terčíky, skákali tzv. škôlku. 

Druhé stanovište patrilo zvieratkám, tu 

sa deti naučili rozpoznať jeleňa, srnca 

a daniela na základe parohov, odpove-

dali na hádanky o zvieratkách  a vyskú-

šali si, ako sa správne zamaskovať  v 

lese, ak chcú nerušene pozorovať zvie-

ratká. 

 

Turistický pochod celkovo absolvovalo 

209 účastníkov, z toho 79 detí. Hlavnú 

12-kilometrovú trasu si prešlo 85 do-

spelých a 29 detí, detskú trasu si zvoli-

lo 45 dospelých a 50 detí. Najmladším 

účastníkom na hlavnej trase bol dvoj-

ročný Romanko z Rohožníka, ktorý si 

trasu prešiel so svojimi rodičmi a naj-

staršia účastníčka bola 77-ročná pani 

Anna z Bratislavy. Detskú trasu ako 

najmladší účastník ročný Samko z Ma-

laciek prešiel so svojou babkou a naj-

staršia 85-ročná Helenka z Bratislavy. 

Zároveň Samko bol celkovo najmlad-

ším účastníkom a p. Helenka najstar-

šou účastníčkou turistického pochodu. 

Najviac účastníkov bolo tradične do-

mácich 90 Ralbošanov, 52 návštevní-

kov z Malaciek a 35 z Bratislavy. Ostat-

ní k nám merali cestu z okolitých obcí 

a miest, ale aj vzdialeného Hamuliako-

va, Štvrtka na Ostrove, Šale, Pobedi-

mu, Nového Mesta nad Váhom a aj 

cezhraničného Hodonína. Dve účas-

tníčky Mia a Veronika absolvovali obe 

trasy a prešli si 16 km a všetkých 6 sta-

novíšť. 

 

Potvrdilo, sa nám, že turistika aj NW 

spája ľudí. Tentokrát  spojila dve dámy 

- Janky, jednu z Kostolišťa a druhú z 

Kútov, ktoré po zaregistrovaní zistili, že 

obe sú tu samy, obe sú rovnaký ročník,  

a tak sa vybrali na trasu spoločne a do 

cieľa prišli ako dobré kamošky, ktoré 

majú veľa spoločného. 

 

Všetci, ktorí splnili úlohy na stanoviš-

tiach a vyzbierali potrebné pečiatky, si 

v cieli prebrali pamätný diplom a krás-

nu medailu, občerstvili sa výborným 

divinovým gulášom spod varechy na-

šich dvoch Márií a chladeným pivkom 

a kofolou z bufetu Raška. 

 

Ďakujeme našim hlavným sponzorom:  

obec Rohožník, Danucem, BSK a spolu-

organizátorom Vojenský obvod Záho-

rie, MO SRZ Rohožník, Bufet Raška, 

Obecné múzeum, Poľovnícke združe-

nie Hôrka, SAFP – Slovenská  asociácia 

fotografov prírody, organizačný tím, 

členovia klubu NWR a ich rodinní prí-

slušníci. 

 

Tešíme sa na vás opäť o rok! 
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J UD ISTOM SA   

DARILO  
Text: Zuzana Rečná 

Foto: archív Judo klub 

 

T 
ento školský rok sme súťažne 

začali už tradične u našich 

susedov v Malackách a skon-

čili sme ho na úplne opačnom konci 

republiky, konkrétne v Michalovciach. 

Naši judisti sa neboja prijať výzvy 

a cestovať hoci aj cez celú republiku, 

aby sa mohli zlepšovať vo svojom bo-

jovom umení. Celkovo sme sa počas 

školského roku 2023/2024 zúčastnili 

na 17 súťažiach a deti si domov od-

niesli kopec „cenných kovov“. Na ich 

poličkách svieti totiž 19 zlatých medai-

lí, 50 strieborných a 36 bronzových. 

Každá jedna medaila je zaslúžená, hoci 

o niektoré bol boj ťažší ako o iné. 

 

Na základe výsledkov zo súťaží sa ten-

to rok najlepšou MINI-judistkou stala 

Eliška Orgoňová s piatimi zlatými me-

dailami a dvomi striebornými. Na dru-

hom mieste skončil Davidko Dinuš 

s jednou zlatou medailou, tromi strie-

bornými, dvomi bronzovými a štyrmi 

umiestneniami medzi 5. a 7. miestom. 

Na treťom mieste medzi MINI-

judistami skončil Lukáško Goga, ktorý 

sa už síce medzičasom stihol odsťaho-

vať do Bratislavy, ale aj naďalej hrdo 

reprezentuje náš judoklub. Jemu sa 

v tomto školskom roku podarilo na-

zbierať štyri strieborné medaily a tiež 

zopár umiestnení medzi 4. a 7. mies-

tom.  

 

Medzi staršími judistami získala suve-

rénne titul judistky roku 2023/2024 

Elenka Kučerová, ktorá získala dve zla-

té medaily, sedem strieborných a 2 

bronzové. Spomedzi jej úspechov tre-

ba vyzdvihnúť hlavne druhé miesto 

z Majstrovstiev Slovenska žiakov a žia-

čok a hneď dve ocenenia z medziná-

rodnej súťaže Grand Prix Michalovce, 

kde získala vo svojej vekovej kategórii 

zlatú medailu a vo vyššej vekovej kate-

górii striebornú medailu. Na druhom 

mieste sa medzi staršími judistami 

umiestnila Alžbetka Hunáková s jed-

nou zlatou medailou, tromi strieborný-

mi, dvomi bronzovými medailami 

a jedným umiestnením medzi 5. a 7. 

miestom. Na treťom mieste máme 

zástupcu z radov chlapcov a ním je 

jeden z našich judo dvojičiek – Ivo Po-

liak. Tomu sa v tomto školskom roku 

podarila získať jedna zlatá medaila, tri 

strieborné a dve bronzové. 

 

Všetkým deťom srdečne gratulujeme 

a ďakujeme im za úžasnú reprezentá-

ciu nielen nášho judoklubu, ale aj obce 

Rohožník, ktorá nám poskytuje nielen 

tréningové priestory, ale reprezentáciu 

našich judistov na súťažiach aj finanč-

ne podporuje.  

 

V dnešnej dobe moderných technoló-

gií a pohodlia je nesmierne dôležité, 

aby sa deti pravidelne hýbali. Niektoré 

majú radosť zo samotného pohybu, 

iné chcú súťažiť a dokázať sebe aj oko-

litému svetu, čo všetko dokážu. Obe 

cesty sú v poriadku a u nás v judoklube 

vždy podporujeme rovnako deti, ktoré 

chcú súťažiť, ako aj tie, ktoré sa roz-

hodli robiť judo čisto pre radosť. A o to 

tu ide. Mať radosť z pohybu, mať ra-

dosť z vzájomnej prítomnosti, so vzá-

jomných úspechov.  

 

Osobitne chcem ešte poďakovať našim 

starším judistom, ktorí vytvorili na tré-

ningoch skvelú partiu, navzájom sa 

podporujú, motivujú a máme z ich sna-

hy skutočne veľkú radosť.  

 

Milí judisti, aj ne-judisti, užite si leto, 

behajte, bicyklujte, lozte, prechádzajte 

sa, plávajte, hrajte sa, užívajte si život! 

Vidíme sa znovu v septembri a už teraz 

sa na vás všetkých veľmi tešíme.  

 

Vidíme sa na žinenke! 
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P OĎ ME NA BA J KY  
Text: Marek Kassay 

Foto: Martin Goga 

 

P 
rvá bajková akcia sa pre všet-

kých cyklo priaznivcov usku-

točnila 20. apríla vďa-

ka  organizácii a spolupráci OZ MTB 

Rohožník s Filipom Polcom. Išlo kon-

krétne o 1. kolo Slovenského pohára v 

pumtracku. Bláznivé aprílové počasie 

sa síce prejavilo naplno, ale ani to ne-

ubralo na nálade a súťaživosti všetkých 

pumptrackových pretekárov a nadšen-

cov, ktorí si vyskúšali novučičkú ro-

hožnícku trať. Počasie síce nevyšlo 

podľa predstáv, a keď sa spustil dážď, 

preriedil sa aj počet návštevníkov, no 

tým, čo vydržali, to dobrú náladu ne-

pokazilo. 

Druhým podujatím, ktoré sme pre nad-

šencov tohto športu zorganizovali v 

sobotu 15. júna, bol štvrtý ročník Ro-

hožníckej bajkovačky. Počasie nás ten-

tokrát neprekvapilo a už od rána nás 

vítali teplé slnečné lúče, a tak sme si 

mohli užiť deň plný dobrej nálady, zá-

bavy a samozrejme športu.  

 

Od skorého sobotného rána sa chystali 

a dolaďovali posledné detaily a od de-

siatej hodiny bola spustená registrácia. 

Aj tento rok boli súťažiaci rozdelení do 

troch kategórií: 0 - 5 rokov, 6 - 9 rokov, 

10 - 14 rokov, chlapci a dievčatá zvlášť. 

Pripravená bola aj novinka, a to  v po-

dobe špeciálnej súťažnej kategórie – 

Dúchodci, bohužiaľ sa nám nezaregis-

troval ani minimálny potrebný počet 

dôchodcov a teda túto kategóriu sme 

pre tentokrát ešte boli nútení nakoniec 

vynechať. Týmto by sme chceli apelo-

vať a povzbudiť všetkých, ktorí budú 

spadať do tejto kategórie, aby sa 

v ďalšom ročníku ničoho neobávali  a 

smelo sa prihlásili. 

 

Tento rok prišlo opäť veľmi veľa šikov-

ných detí, sily si zmeralo takmer 250 

súťažiacich a podujatia sa celkovo zú-

častnilo približne 600 návštevníkov, čo 

nás veľmi teší, aj to, že deti vediete 

k športu a naša akcia sa vám páči. 

  

Počas dňa ste si mohli dopriať aj skvelý 

guláš, cigánske pečienky či rôzne iné 

dobroty. Každý súťažiaci si odniesol 

medailu za účasť, víťazi získali parád-

nych 18 cien, kde na prvé miesta čakali 

napríklad aj Garmin hodinky. Tiež pre-

behlo žrebovanie o 67 krásnych a hod-

notných cien v tombole, napríklad ví-

kendový pobyt pre dve osoby v hoteli 

Zochova chata, horský bicykel značky 

Trek, BMX bicykle, cyklo prilby, rôzne 

športové a školské potreby a mnoho 

ďalších cien. Po tombole sa decká 

mohli ešte poriadne vyblázniť a vydať 

zo seba poslednú dávku energie pri   

penovej show. 

 

O tom, že sa nám podujatie vydarilo,  

svedčia pozitívne správy od účastníkov. 

Jednu takúto správu si dovolíme zve-

rejniť: V sobotu sme sa celá rodina vy-

brali podporiť Jurka na dlho očakávané 

MTB – preteky do Rohožníka. Jurko sa 

pod mojím dozorom išiel sám zaregis-

trovať, dostal štartovné číslo 428 a pre-

tekal v kategórii 0 - 5 rokov. Zažili sme 

neopakovateľnú atmosféru prípravy na 

preteky, ktorej súčasťou bolo založenie 

čísla a rozbicyklovanie sa. Naša mami-

na sa postarala o ochranu pred slnkom 

a ja o výklad trate, teda skôr o to, ako 

jazdiť a čo robiť a nerobiť. 

 

Preteky v jeho kategórii odštartovali 

hromadne o 11:15 hod. Jurko vyletel zo 

štartu a ťahal, čo mu sily stačili. Ná-

sledne som sa pripojil aj ja (rodičia ma-

li štart s deťmi zakázaný, ale povolené 

bolo následné sprevádzanie). Preleteli 

sme okolo potôčika, obehli jedno ja-

zero a človek sa ani nenazdal a už sme 

sa blížili do cieľa. Pomedzi to sme stihli 

predbehnúť pár pretekárov, niekedy 

bolo zase potrebné motivovať, lebo sily 

pokračovanie na str. 23 
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dochádzali a už sme vstupovali do cie-

ľovej rovinky. Neviem, na koľkom mies-

te skončil, ale pretekárovi Jurkovi sa 

páčilo. Po pretekoch sa Jurko bavil ešte 

na skákacích hradoch, potom bolo vy-

hlásenie víťazov, tombola a na záver 

penová show od hasičov. 

 

Musím povedať, že celá akcia bola su-

per zorganizovaná. Trať bola prehľad-

ne pripravená a označená. Počas pre-

tekov na súťažiacich dohliadali úžasní 

traťových komisári. Nechýbal pitný re-

žim, opaľovacie krémy a servis bikov. 

 

Tieto riadky nás nesmierne potešili a 

vyčarili úsmevy na tvárach, lebo pres-

ne preto to robíme, pre vás, pre deti, 

aby ste si spolu užili pekný rodinný a 

športový deň plný zážitkov, spomie-

nok  a možno bude aj motiváciou a 

nabudí malých aj väčších športovcov, 

aby mali v bicyklovaní čoraz väčšie cie-

le. 

 Jednotlivé výsledky pretekov: 

 

KATEGÓRIA 0 - 5 ROKOV 

chlapci:       

1. miesto: Timotej  Rybák 

2. miesto: Teodor Pokorný  

3. miesto: Janko  Kútik    

dievčatá: 

1. miesto: Nina Vojteková 

2. mesto: Klára Chlebáková 

3. miesto: Dorotka Palovčíková 

 

KATEGÓRIA 6 - 9 ROKOV 

chlapci:                

1. miesto: Peter  Markech              

2. miesto: Miško Šimon   

3. miesto: Teodor Body  

dievčatá: 

1. miesto: Jana Kordošová 

 2. miesto: Zara Michálková 

 3. miesto: Pavlína Havelková 

 

KATEGÓRIA 10 - 14 ROKOV 

chlapci:                                       

1. miesto: Ondrej  Bolebruch  

2. miesto: Matúš Peterský   

3. miesto: Patrik  Mihalko       

 dievčatá: 

1. miesto: Anna Mária Orlíková 

2. miesto: Karolína Klobušická 

3. miesto: Simona Markechová 

 

Všetkým súťažiacim gratulujeme, vy-

bajkovali ste si to. ☺ Bajkovačku nám 

zdokumentoval fotograf Martin Goga. 

O skvelú hudbu a náladu sa postaral 

ako vždy Miro Blažek a jeho PULZ, zos-

trih videa má na rováši Tomáš Slávik, 

na dolaďovanie vašich bicyklov sa pod-

ujali znova chlapci z KOLO SPORT. 

Veľké poďakovanie patrí všetkým na-

šim sponzorom a podporovateľom, bez 

ktorých by sa toto cyklistické podujatie 

nepodarilo uskutočniť. Naši hlavní 

partneri sú:  BENTELER AUTOMOTIVE 

MALACKY, DANUCEM SLOVENSKO, BU-

DIŠ, KOLO SPORT MALACKY, STAVMAT 

STAVEBNINY, OBEC ROHOŽNÍK, 

MTBIKER, ProCycling, Sport PUB Ro-

hožník, Poľovné združenie Hôrka Ro-

hožník, GOODPAPA, La Roche – Posay 

L´Oréal Group,  ProBike SK, ECOPARK, 

PNEUSERVIS KREBS, Plastic Omnium, 

ABO fin&real s.r.o. Adam Čermák, DB 

SCHENKER, FINAL-CD, HORALKY, BER-

TO, Farma Kuchyňa, Bausystem Slova-

kia s.r.o., DSV Transport, Weishaupt 

s.r.o., Rami Chocolate a MUZIKER. 

 

Ďakujeme ešte raz všetkým, ktorí sa 

15. júna zúčastnili tejto peknej akcie 

venovanej deťom. Veríme, že ste si   

deň naplno užili, odniesli si nielen pek-

né ceny, ale hlavne spomienky a bude-

me sa na vás tešiť opäť o rok! Medzi-

tým trénujte, športujte, bajkujte!  

 

Nezabudnite, držíme sa hesla: „NELEC, 

LIŠČÍŠ!“ 

 

pokračovanie zo str. 22 
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OD HALENIE  IMIH O  

P AMÄTNÍKA   
Text a foto: Andrea Stará 

 

I 
nštruktori a študenti Krav  Maga 

si budú dni 23. a  24 . marca  eš-

te dlho pamätať. Nestáva sa totiž 

často, že nás na Slovensku poctí svojou 

návštevou žiak zakladateľa systému 

Krav Maga – Eyal Yanilov. V rámci Ey-

al´s global tour 2024 sa uskutočnili na 

Slovensku dva semináre – jeden pre 

študentov a druhý pre inštruktorov.   

 

Eyal však do Bratislavy zavítal aj z iné-

ho dôvodu. Prijal pozvanie odhaliť  pa-

mätník zakladateľa systému KMG Im-

richa Lichtenfelda. Eyal Yanilov náv-

števníkom priblížil v spomienke na Imi-

ho, že sebaobrana nie je len o sile, ale 

aj o múdrosti a rýchlej reakcii. Je to 

umenie prežiť a chrániť seba a svojich 

blízkych. Imiho dedičstvo nás učí, že 

sloboda a bezpečie sú hodnoty, ktoré 

treba chrániť. 

Pamätník je realistickým zobrazením 

Imricha  Lichtenfelda. Guľa v jeho ru-

kách symbolizuje krehkosť a zraniteľ-

nosť a je na prvý pohľad predurčená na 

zničenie/skazu v súboji s nebezpečen-

stvom, ktoré je zobrazené v ostrých až 

agresívnych hrotoch, ktoré sú navyše 

v početnej prevahe. Tu ale ako ochran-

ca slabších prichádza Imi a nielenže 

bráni slabších, ale im aj odovzdáva dar, 

ktorým sa v budúcnosti dokážu obrániť 

sami. Tým darom nie je nič iné ako 

Krav Maga a slúži celému ľudstvu ako 

večné dedičstvo od Imiho.  

 

Miesto, na ktorom dnes „Imi” stojí,  

nesie v sebe hlbokú symboliku jeho 

nechceného odchodu do Izraela. Tu 

bude vystavený nasledujúci rok, aby 

pripomínal naše spoločné hodnoty a 

históriu. Následne sa vydá na cestu, 

ktorá napodobní Imiho cestu parníkom 

Pentcho do Palestíny. Po roku sa však 

opäť vráti domov, do Bratislavy. 

 

Príbeh parníka Pentecho a zakladateľ-

systému Krav Maga 

 

Príbeh parníka Pentecho sa začal 

v roku 1940. Ak sa niekto rozhodne 

plaviť z Bratislavy na riečnom parníku 

určenom do šrotu až do ústia Dunaja, 

je to dlhá plavba – 1868 kilometrov.  

Ak chce niekto na dunajskom parníku 

s plochým dnom preplávať z ústia Du-

naja ešte 2400 kilometrov po Čiernom 

a Egejskom mori, aby sa cez Stredo-

zemné more doplavil do Haify, to už je 

odvaha. A tak sa 400 ľudí natlačilo na 

50-metrový parník Pentecho, ktorý 

vyplával z bratislavského zimného prí-

stavu 18. mája 1940. O pár dní pribrali 

na palubu ďalších 100 ľudí. Všetci sa 

chceli dostať do Palestíny. Mali sen 

a verili, že sa im to podarí. Bola to jed-

na z najúžasnejších a najodvážnejších 

ciest, aké sa v dejinách plavieb usku-

točnili. Bez kompasu, máp a rádia túto 

cestu uskutočnili. V dobe plavby parní-

ka sa do druhej svetovej vojny zapojilo 

Taliansko. Talianske vojenské námor-

níctvo napádalo grécke plavidlá. Do 

tohto priestoru, ktoré bolo plné mín, 

vplával riečny parník Pentecho. Práve 

jeho nízky ponor ho v týchto vodách 

zachránil. Prekvapené talianske ná-

morníctvo loď vyviedlo z mínových 

polí. Po nekonečných útrapách riečny 

parník stroskotal pri ostrove v Egej-

skom mori. Imi sa spolu s ďalšími štyr-

mi ľuďmi vydal hľadať pomoc v zá-

chrannom člne. Zachránil ich britský 

torpédoborec Nubian, ktorý ich vyložil 

v Alexandrii.  

 

Tento zabudnutý príbeh, o ktorom sa 

viac vedelo vo svete ako doma, sa stal 

bratislavskou aj slovenskou legendou, 

rovnako ako sa legendou stal muž, kto-

rý v Bratislave vymyslel obranný sys-

tém Krav maga a učil ho aj pasažierov 

parníka Pentecho.   

 

Kde nájdete pamätník Imiho Lich-

tenfelda? 

 

Pamätník Imricha „Imiho“ Lichtenfel-

da, významného športovca, ochrancu 

bratislavskej židovskej komunity a za-

kladateľa bojového systému sebaobra-

ny Krav maga, ktorého detstvo a mla-

dosť bola spojená s Bratislavou, nájde-

te na lávke Zucketmandel v Bratislave. 

 


